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EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
“Yılın	ilk	çeyreğinde	gerçekleşen	yüzde	5,7	
büyüme;	oldukça	zorlu	şartlar	altında	ortaya	
çıkmıştır.	Sanayicilerimiz	bu	şartlar	altında	
adeta	mucize	yaratmaya	devam	etmiştir”	dedi.
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Yorgancılar:	“Yeşil	pasaport	
döviz	harcamak	için	değil,	
döviz	kazandırmak	için	
yurtdışına	çıkanlara	verilmeli”

“Yeşil	pasaportun	kapsamının	
ve	kriterlerinin	yeniden	
değerlendirilmesi	gerekiyor”

Sanayicinin	gündemi	üretim
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Kurulu	ve	Meclis	Başkanı	Salih	
Esen’in	hayatı	kitap	oldu

Gökçüoğlu’ndan	Meclis	
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Yorgancılar:	“Dışa	bağımlılığı	
azaltmak	ve	küresel	pazarlarda	
payımızı	artırmak	için,	üretim	ve	
eğitimi	yeniden	planlamalıyız”
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Geçmiş	Dönem	Meclis	Başkanı	
Kemal	Çolakoğlu:	“En	çok	
sanayicinin	sözü	dinlenmeli,	en	
çok	sanayiciye	destek	verilmelidir”

Temel	ekonomik	gelişmeler
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Toplantısı’na	katıldı
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Yılın	 ilk	 yarısını	 tamamlarken,	 ikinci	 yarıya	 ilişkin	 gerek	
içerde,	 gerekse	 küresel	 ekonomide	 temkinli	 bir	 iyimserlik	
hakim.	Bu	beklentinin	yönünü	belirleyecek	olanlar	 ise	başta	
jeopolitik	 riskler	 olmak	 üzere	 Avrupa	 Parlamentosu	 seçim	
sonuçlarında	öne	çıkan	sağ	eğilimin	izleyeceği	politikalar	ve	
enflasyonla	mücadeledeki	başarıdır.

Yaz	dönemi	ülkemiz	açısından	gerek	döviz	ihtiyacının	kar-
şılanıyor	 olması,	 gerekse	 enflasyonun	 gerilemesi	 açısından	
pozitif	yönde	bir	eğilim	söz	konusu.

Ancak,	 sanayi	 üretim	 endeksinin	 Nisan	 ayındaki	 keskin	
düşüşü	 ve	 ihracattaki	 gerileme,	 dikkatle	 izlenmesi	 gereken	
veriler	olarak	karşımıza	çıkmakta.	Zira,	son	iki	çeyrek	için	be-
lirsizlik	hakim.

Üreticilerimizin	 yüksek	 maliyetlerden	 kaynaklı	 sıkıntıları	
devam	 ederken,	 	 İhracatçılarımızın	 uzun	 bir	 süredir	 çözüm	
beklediği	 ihracat	 bedellerinin	 Merkez	 Bankası’na	 satış	 zo-
runluluğu	 oranı	 %40’tan	 %30’a	 düşürüldü.	 Karar	 değişikliği	
önemli	olmakla	birlikte	talebimiz	%20	idi.

Diğer	yandan,	1	Ağustos	2023	tarihinden	bu	yana	geçer-
li	olan	dökme	ve	varilli	zeytinyağı	ihracat	yasağı	da	kaldırıldı.	
Kasım	2024	tarihine	kadar	50	bin	ton	dökme	ve	varilli	zeytin-
yağı	 ihracatına	 izin	verilmekte.	Sektör	 temsilcilerini	oldukça	
zorlayan	 bu	 yasak,	 aslında	 kota	 getirilerek	 şimdilik	 çözüme	
kavuştu.

Bir	başka	mevzuat	değişikliği	de	kısa	çalışma	ödeneğinde	
oldu.	Yayınlanan	yönetmelikle,	üç	aylık	ödeme	süresi	ve	ça-
lışma	ödeneğinde	değişiklik	yapılmadı.	1	Mart’tan	önce	olan	
kısa	 çalışma	 uygulamalarında,	 yürürlükten	 kaldırılan	 yönet-
melik	hükümlerinin	uygulanmasına	devam	edilecek.

Kısa	 çalışma	 ödeneğine;	 genel	 ekonomik,	 sektörel	 veya	
bölgesel	kriz	ile	birlikte	“Genel	Salgın”	durumu	da	dahil	edildi.

Sigortalının	 kusurundan	 kaynaklanan	 durumlarda	 öde-
neklerin	geri	alınacağı	maddesi	eklendi.	

Sigortalı;	kısa	çalışma	başlama	tarihinden	önceki	son	120	
gün	hizmet	akdine	tabi	olması	ve	son	üç	yılda	en	az	450	gün	
sigortalı	olarak	çalışıp	 işsizlik	sigortası	primi	ödemiş	olması	
halinde	yararlanabilecek	şeklinde	düzenlemeye	de	yer	verildi.

Rusya’ya	 yapılan	 ihracat	 bedellerinin	 Türkiye’ye	 getiril-
mesi	 konusunda	 yaşanan	 sıkıntılara	 ilişkin	 girişimlerimize	
Hazine	 ve	 Maliye	 Bakanlığı’ndan	 gelen	 cevapta;	 “Rusya’ya	
gerçekleştirilen	 ihracat	 işlemlerinde	 bedellerin	 süresinde	
yurda	getirilememesi	durumunda	bağlı	olunan	Vergi	Dairesi	
Müdürlüğünden	24	aya	kadar	ek	süre	talep	edilebilmekte,	bu	
süre	zarfında	da	bedellerin	getirilememesi	durumunda	hesap	
kapatma	 talepleri	 Bakanlığımızca	 incelenip	 sonuçlandırıl-
maktadır.	Ayrıca	Rusya	ve	Ukrayna	özelinde	gümrük	beyan-
namesinde	döviz	beyan	edilen	 ihracat	 işlemlerinde	bedeller	
Türk	 lirası	 olarak	 yurda	 getirilebilmektedir.	 Bununla	 birlikte,	
yaptırımlar	 nedeniyle	 bankaların	 kabul	 etmediği	 bedellere	
ilişkin	olarak	bankadan	temin	edilen	durumu	belirtir	yazının	
ilgili	Vergi	Dairesi	Müdürlüğüne	ibraz	edilmesi	durumunda	da	
açık	ihracat	hesabı	kapatılabilmektedir”	denilmektedir.

Üretmenin,	 ihracat	 yapmanın,	 istihdam	 sağlamanın	 her	
geçen	gün	daha	da	zorlaştığı,	daha	da	maliyetli	olduğu	bir	sü-
reçte,	 sanayicilerimizi	 üretmekten,	 ihracat	 yapmaktan	 cay-
dıran	mevzuatların	değil,	üretmeye	teşvik	eden,	bürokrasiye	
ve	 haksız	 teftişe	 boğmayan	 mevzuatların	 ve	 uygulamaların	
hayata	geçirilmesi	yönündeki	girişimlerimiz	devam	edecektir.

Bizlere	 iletildiği	 kadarıyla	 sektör	 özelindeki	 sıkıntılardan	
ve	 uygulamalardaki	 yanlışlardan	 bilgi	 sahibi	 olacağımızı	 ve	
bunun	için	de	Odamıza	ulaşmanızın	yeterli	olacağı	hususunu	
hatırlatmak	isterim.

İHRACAT ADINA ÖNEMLİ ADIMLAR

5HAZİRAN	2024
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EBSO	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	

“Yılın	ilk	çeyreğinde	
gerçekleşen	yüzde	5,7	
büyüme;	finansman	
maliyetlerindeki	
yüksek	oranlı	artış,	
ihracatı	desteklemeyen	
kur	düzeyi,	işgücü	
maliyetlerinde	verimlilik	
artışının	çok	üzerinde	
gerçekleşen	ücret	
artışlarına	rağmen	
başarılmıştır.	Dolayısıyla	
sanayicilerimiz	adeta	
mucize	yaratmaya	
devam	etmiştir”	dedi.

2024	yılı	ilk	çeyreğine	
ilişkin	büyüme	verilerini	
değerlendiren	Ege	
Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	Türkiye	
ekonomisinin	yılın	ilk	çeyreğini	
yerel	seçim	iklimi	ve	öne	çekilmiş	
iç	talep	zemininde	geçirdiğini	
söyledi.

Yorgancılar,	“2023	yılı	Haziran	
ayı	sonrasında	oluşan	yeni	
Kabine	ve	ekonomi	politikalarında	
gerçekleşen	eksen	değişikliği	
de	ilk	çeyrekte	yaşanan	
gelişmelerde	belirleyici	olmuştur.	
Bu	bağlamda	para	politikasında	
özellikle	faiz	oranlarında	yapılan	
artışlar,	ekonomik	konjonktür	
üzerinde	belirleyici	bir	nitelik	
sergilemiştir.	Nitekim,	2023	
yılı	ilk	çeyreğinde	yüzde	8,5	
düzeyinde	olan	politika	faizleri,	
2024	yılı	Mart	sonu	itibariyle	
yüzde	50	düzeyine	çekilmiştir.	
Bu	artışa	karşılık	canlı	iç	talep	ve	

kur	artışlarının	getirdiği	maliyet	
artışları	2023	yılı	Temmuz	
ayında	başlayan	enflasyon	
artışını	sürekli	hale	getirmiş	ve	
yüzde	38,2’den,	2024	Mart	sonu	
itibariyle	yüzde	69,8	düzeyine	
yükseltmiştir.	Yılın	ilk	çeyreğinde	
dış	kaynak	girişinin	hızlanmasıyla	
birlikte	de	kur	artışlarının	
enflasyonun	gerisinde	kaldığına	
tanıklık	edilmiştir.	Dolayısıyla	
sanayicilerimiz,	2024	yılının	ilk	
çeyreğini	yüksek	finansman	
maliyetleri,	düşük	kur	ve	zorlanan	
ihracat	ikliminde	yaşamıştır.	
Bir	başka	ifadeyle	ekonomimiz	
ve	sanayicilerimiz	için	yılın	
ilk	çeyreği	zorlu	bir	yokuş	
patikasının	ilk	evresi	niteliği	
kazanmıştır.	2024	yılının	ilk	
çeyreğinin	ardından	dört	yıl	için	
seçimsiz	bir	dönemin	başlaması	

ise	ekonomide	yeniden	
yapılanma	açısından	
sunduğu	yeterli	zaman	
nedeniyle	ümitli	olmaya	
imkan	vermektedir”	
dedi.	

Başkan	Yorgancılar,	
“Bu	zorlu	iklimde	Türkiye	
ekonomisi,	yılın	ilk	
çeyreğinde	yüzde	5,7	
oranında	büyümüştür.	
Ekonominin	son	dört	
çeyrekte	potansiyel	
büyüme	hızına	yakın	
bir	düzeyde	yani	
ortalama	yüzde	4,9	
dolaylarında	ve	istikrarlı	
sayılabilecek	bir	oranda	
büyümesi	sevindiricidir.	
Bu	veriler	yavaşlama	
sinyallerinin	belirgin	bir	
şekilde	hissedileceğinin	
öngörüldüğü	bir	

dönem	öncesinde	bizlere	
moral	vermiştir.	Diğer	taraftan	
büyüme	verilerinin	detaylarına	
bakıldığında	yılın	ilk	çeyreğinde	
üretim	yönünden	büyümeyi;	
inşaat	sektörü	(%11,1)	ile	sanayi	
sektörünün	(%4,9),	harcamalar	
yönünden	ise	yatırımlar	(%	
10,3)	ile	özel	tüketimin	çektiği	
görülmektedir.	Bu	çeyrekte	
bizleri	üç	önemli	gelişme	ise	
ayrıca	mutlu	etmiştir.	Nitekim	
bunlardan	ilki	mal	ve	hizmet	
ihracatı	artarken	(%4)	ithalatın	
gerilemesi	(%3,1)	ve	dolayısıyla	
net	ihracatın	büyümeye	katkı	
yapmasıdır.	İkincisi	ise	son	
dört	çeyrektir	makine	teçhizat	
yatırımlarının	çift	haneli	
büyümeye	devam	etmesidir.	
Üçüncüsü	ise	yaşam	ve	işgücü	

“SANAYİCİLERİMİZ MUCİZE 
YARATMAYA DEVAM EDİYOR”
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maliyetleri	ile	tarıma	dayalı	
sanayiler	açısından	kritik	öneme	
sahip	olan	tarım	sektörünün	son	
13	çeyreğin	en	yüksek	büyüme	
hızına	(%4,6)	ulaşmasıdır.	Bu	
veriler	bazı	taşların	doğru	yere	
oturduğuna	ilişkin	öncü	sinyaller	
olarak	değerlendirilebilir”	diye	
konuştu.

2024	yılının	ilk	çeyreğinde	
sanayi	sektörünün	gösterdiği	
performansı	da	yetersiz,	ancak	
“olumlu”	olarak	değerlendirdiğini	
söyleyen	Yorgancılar,	“Zira	
bu	büyüme;	finansman	
maliyetlerindeki	yüksek	oranlı	
artış,	ihracatı	desteklemeyen	
kur	düzeyi,	işgücü	maliyetlerinde	
verimlilik	artışının	(%5,7)	çok	
üzerinde	gerçekleşen	ücret	

artışlarına	(%29,4)	rağmen	
başarılmıştır.	Dolayısıyla	
sanayicilerimiz	adeta	mucize	
yaratmaya	devam	etmiştir.	Yılın	
geri	kalan	bölümünde,	özellikle	
de	son	çeyrekte	iç	talepte	belirgin	
bir	yavaşlama	beklenirken	
ihracatla	büyümenin	zorunlu	
hale	geleceğini	öngörüyoruz.	
Bu	nedenle	de	son	10	yılda	
ihracatın	ortalama	yüzde	94’ünü	
gerçekleştiren	imalat	sanayinin	
büyümenin	lokomotifi	olmasını	
bekliyoruz.	Dolayısıyla,	ekonomi	
yönetiminin	sanayi	sektörünün	
bu	işlevi	yerine	getirebilmesinin	
sektörel	ve	makroekonomik	
koşullarını	oluşturmasını,	
bizleri	yeterince	desteklemesini	
bekliyoruz.	Bu	çerçevede	sanayi	

üretimi/ihracatı	ile	yatırımları	
için	uygun	maliyetli	finansman,	
rakiplerimizle	uyumlu	enerji	
fiyatı,	ücretlerde	öngörülebilirlik,	
ihracatı	kösteklemeyecek	kur	
düzeyi	önem	taşımaktadır.	
Ayrıca	enflasyonla	mücadelede	
kararlığın	korunması,	kayıt	dışı	
ekonominin	getirdiği	haksız	
rekabetin	engellenmesi,	eğitim-
üretim	entegrasyonunun	
güçlendirilmesi,	ekonomi	
politikası	uygulamalarında	ortak	
akıl	zemini	için	sanayicilerimizin	
önerilerinin	daha	fazla	dikkate	
alınması	uygun	olacaktır.	Bunların	
sonucunda	ekonominin	zorlu	
konjonktürü	olası	en	az	hasarla	
atlatacağını	düşünüyoruz”	
ifadesini	kullandı.

Global	Standartlar	Türkiye’nin	(GS1	Türkiye)	Mütevelli	Heyet	toplantısı,	GS1	Türkiye	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
ve	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar’ın	Başkanlığında	ve	TOBB	Yönetim	

Kurulu	Başkanı	M.	Rifat	Hisarcıklıoğlu’nun	katılımıyla	gerçekleştirildi.	Toplantıya	ilişkin	açıklama	yapan	
Hisarcıklıoğlu,	“Global	Standartlar	Türkiye’nin	(GS1	Türkiye)	Mütevelli	Heyet	toplantısını	gerçekleştirdik.	

Çalışma	arkadaşlarımızla	bir	araya	geldik.	GS1	küresel	ticaretin	dili	oluyor”	diye	konuştu.

GS1 Türkiye Mütevelli Heyet toplantısı, 
Yorgancılar’ın Başkanlığında gerçekleştirildi
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EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	“Sınırda	
karbon	düzenlemesi	ile	

ilave	vergilere	maruz	kalmamak	
için	karbon	salınımı	azaltacak	
önlemlerin	alınması	son	
derece	kritiktir.	1985	yılında	
kurduğumuz	Çevre	Çalışma	
Grubumuz	vesilesiyle	
yaptığımız	çalışmalar	ve	
yüksek	farkındalığımız	ile	
dönüşüme	uyum	sağlamaya	
çalışıyoruz.	Yeşil	Sanayi	
Rehberi	kitabımız,	sadece	
sanayicinin	değil	tüm	
sektörlerin	hatta	bireylerin	
dahi	uyması	gereken	
önlemleri	içermektedir.	
Sürece	entegrasyona	
başlamayanlar	için	süratle	
harekete	geçme	zamanıdır”	
dedi.

“İklim krizi, küresel risk”
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	

2023	Yılı	Çevre	Ödül	Töreni	
gerçekleştirildi.	5	Haziran	Dünya	
Çevre	Günü	kapsamında	EBSO	
ve	Ege	Orman	Vakfı	işbirliğiyle	

düzenlenen	“Orman	Yangınlarına	
Bakış”	Konferansı	ile	birlikte	
gerçekleştirilen	törende	konuşan	
EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	Dünya	
Ekonomik	Forumu	tarafından	

her	yıl	açıklanan	küresel	
riskler	listesinde,	son	yıllarda	
iklim	değişikliği	ve	ekstrem	
hava	olaylarının	ilk	üç	risk	
arasında	sıralandığını	belirtti.	
Yorgancılar,	“Benzer	şekilde	
on	yılı	içeren	risklerin	ilk	
beşinin	dördünü	de	yine	
iklim,	ekosistem	çöküşü	
ve	doğal	kaynakların	kıtlığı	
oluşturmaktadır.	Son	yıllarda,	
dünya	genelinde	de	şahit	
olduğumuz,	ülkemizde	de	
yaşanan	seller,	yangınlar	
gibi	afetler	de	bu	tehlikenin	
ayak	sesleridir.	Bu	da	

EBSO 2023 Çevre Ödülleri, 
düzenlenen törenle sahiplerini buldu

Yorgancılar: “Yeşil dönüşüm için zaman daralıyor, 
artık harekete geçme zamanıdır”
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konunun	önemini	açıkça	ortaya	
koymaktadır”	dedi.

Ege Orman Vakfı’nın rolü
Söz	konusu	tehlikeyi	en	

aza	indirgeyecek	faktörlerin	
önde	gelenlerinden	olan	
orman	alanlarının	varlığının,	
Türkiye	yüzölçümünün	yüzde	
56’sına	denk	geldiği	bilgisini	
veren	Yorgancılar,	“Birleşmiş	
Milletler	Gıda	ve	Tarım	Örgütü	
Türkiye’nin	yıllık	ortalama	
orman	alanı	kazanımına	
göre	2010-2020	döneminde	
dünyada	altıncı	sırada	olduğunu	
raporladı.	Seneye	son	beş	yılın	
değerlendirmesi	açıklanacak.	
Kuşkusuz	bu	başarıda	Ege	
Orman	Vakfımız	gibi	doğaya	
gönül	vermiş	kuruluşların	
ve	paydaşlarının	büyük	payı	
var,	üstlendikleri	misyon	
çok	değerli.	İzmir’imiz	
orman	yangınlarında	ilk	10	
bölge	arasında	olmasa	da,	
yanan	her	bir	ağaç,	yok	olan	
her	bir	canlı	ekosistemin	
sağlıklı	işlemesi	açısından	
son	derece	kritiktir.	O	
nedenle	de,	bunu	önlemeye	
yönelik	atılan	her	bir	
adımı	çok	önemsiyoruz.	
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
olarak,	okyanusta	bir	damla	
olabilmek	adına	biz	de	Ege	

Orman	Vakfımız	aracılığıyla	bir	
ağaçlandırma	alanına	sahibiz.	
Daha	fazlası	adına	da	bir	çalışma	
içinde	olduğumuzu	belirtmek	
isterim.	Ege	Orman	Vakfı’nı	
doğayı	koruma,	ağaçlandırma	
misyonu	dışında,	‘Çevresel	Ayak	
İzi	Projesi’	ile	de	İzmir’imize,	
sanayimize	katkı	koymaya	devam	
etmesinden	dolayı	ayrıca	tebrik	
ediyorum”	diye	konuştu.

EBSO’nun Yeşil Sanayi 
Rehberi
Avrupa	Yeşil	Mutabakatı	

kapsamında	uygulanan	
proseslerin,	çevre	ve	atık	
yönetiminin	ne	kadar	önemli	

olduğunu	gösterdiğini	
vurgulayan	Yorgancılar,	
“Bu	nedenle	sınırda	karbon	
düzenlemesi	ile	ilave	vergilere	
maruz	kalmamak	için	karbon	
salınımını	azaltacak	önlemlerin	
alınması	son	derece	kritiktir.	
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	olarak	
1985	yılında	kurduğumuz	Çevre	
Çalışma	Grubumuz	vesilesiyle	
yaptığımız	çalışmalar	ve	yüksek	
farkındalığımız	ile	dönüşüme	
uyum	sağlamaya	çalışıyoruz.	
2021	Eylül	ayında	yayınladığımız	
‘Yeşil	Sanayi	Rehberi’	kitabımız,	
sadece	sanayicinin	değil	tüm	
sektörlerin	hatta	bireylerin	dahi	
uyması	gereken	Avrupa	Yeşil	

Mutabakatı	önlemlerini	
içermektedir.	Zamanımız	
azdır.	Sürece	entegrasyona	
başlamayanlar	için	süratle	
harekete	geçme	zamanıdır”	
ifadesini	kullandı.

Ödül alan 
firmalara tebrik
EBSO	Çevre	

Ödüllerinde	dereceye	
giren	sanayi	kuruluşlarını	
tebrik	eden	Başkan	
Yorgancılar,	“Jürimizin	titiz	
değerlendirmesi	sonucu,	
kıymetli	ve	farkındalıklı	
çalışmalarıyla	KOBİ	ve	
Büyük	Ölçekli	Sanayi	
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Kuruluşu	kategorilerimizde	Çevre	
Ödüllerimize	layık	görülen	tüm	
firmalarımızı	canı	gönülden	
kutluyorum.	Ayrıca	yarışmamıza	
başvurarak,	çevreci	uygulamaları	
ve	yüksek	farkındalıkları	ile	göz	
dolduran	ve	bu	sorumlu	rekabeti	
arttıran	çevreci	firmalarımıza	çok	
teşekkür	ediyor,	tebrik	ediyor	ve	
örnek	çalışmalarının	devamını	
diliyorum”	dedi.

Cem Bakioğlu’ndan 
teşekkür
Başkan	Yorgancılar’ın	

ricasını	kırmayarak	söz	alan	
Ege	Orman	Vakfı	Kurucusu	ve	
Yönetim	Başkanı	Cem	Bakioğlu,	

Yorgancılar’a	çevre	duyarlılığı,	
sanayinin	yeşil	dönüşümü	

konusundaki	farkındalığı	ve	
çabaları	nedeniyle	teşekkür	etti.	

KOBİ ÖLÇEKLİ SANAYİ 
KURULUŞU GRUBU 

Birinci: Batıbeton Sanayi AŞ 
Gaziemir Hazır Beton Tesisi 
Şubesi
Projeleri:
1.	Proses	Atığının	Geri	Kazanımı
2.	Proses	Atıksuyunun	Geri	
Kazanımı
3.	Yağmur	Suyunun	Geri	
Kazanımı

İkinci: Birim Makina Sanayi ve 
Ticaret AŞ
Projeleri:
1.	Yağmur	suyu	hasadı
2.	Çatıya	GES	kurulması
3.	Kompresör	İçin	Yüksek	
Verimli	Elektrik	Motoru	
Kullanımı	Projesi
4.	Rejeneratif	Frenleme	Projesi
5.	Kompresör	İçin	Değişken	
Hızlı	Motor	Sürücü	Uygulaması	
Projesi
6.	Elektrikli	araçlar

7.	Makine	Sektöründe	İkiz	
Dönüşüm	Ur-Ge	Projesine	
katılım
8.	Çevreye	Duyarlı	Ürünler

Üçüncü: Form Endüstri 
Tesisleri Sanayii AŞ İzmir 
Şubesi
Projeleri:
1.	SUNVIA	Doğal	Gün	Işığı	
Aydınlatma	Sistemi	(patentli)
2.	Nanojel	Lumira	Polikarbon	
Levha	ile	Birlikte	Sabit	Kapak	
Aydınlatma	Sistemi
3.	Aerojelsiz	Sabit	Kapak	Proje	
Örneği

BÜYÜK ÖLÇEKLİ SANAYİ 
KURULUŞU GRUBU

Birinci: Ege Profil Tic. 
ve San. AŞ
Projeleri: 
1.	GES	Projesi
2.	Proses	Suyunun	Tekrar	
Kullanımı

3.	PVC	Profil	üretiminde	geri	
dönüştürülmüş	malzeme	
kullanımı
4.	Atık	Primerin	Geri	dönüşümü	
ile	primer	tüketimi	ve	atık	
miktarının	azaltılması
5.	Kalibre	masalarında	revizyon	
yapılarak	elektrik	tasarrufu	
sağlanması
6.	Yağmur	suyunun	toplanması
7.	Conta	Kartonlarının	tekrar	
kullanımı

İkinci: Kale Pratt&Whitney 
Uçak Motor Sanayi AŞ
Projesi:
Özel	Prosesler	Soğutma	
Sistem	Revizyonu	Projesi

Üçüncü: Uysal Makina Sanayi 
İthalat İhracat ve Ticaret AŞ 
Uysal 2 Şubesi
Projesi:
Elektrolitik	Çinko	Nikel	Kaplama	
Tesisinde	Elektrik	ve	Su	
Tasarrufu	Projesi

EBSO 2023 Çevre Ödüllerinde, iki grupta ilk üç sırayı 
alan sanayi kuruluşları ve projeleri
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Bakioğlu,	“Geleceği	yakalamak	ve	
onu	yaşatmak	mecburiyetindeyiz.	
Dünyamız	maalesef	günden	
güne	ısınıyor.	Bilim	insanları,	
1900’lü	yıllar	ile	2020’li	yıllar	
arasında	ortalama	1,1	derece	
ısınma	olduğunu	ifade	ediyorlar.	
Bu	ısınma	önümüzdeki	yüzyılda	
2	dereceye	yaklaşmış	olacak.	
Bunları	göz	önüne	aldığımızda,	
torunlarımızın	yaşadığı	dünya	
ateş	topuna	dönecek,	o	
zaman	ne	yapacaklar?	İşte	bu	
nedenle	geleceği	yaşatmak	
mecburiyetindeyiz.	Ülkemizde	
yağış	dağılımı	çok	değişti.	Bu	yıl	
bariz	şekilde	ısınmayı	gördük”	
diye	konuştu.

Ege	Orman	Vakfı	Kurucu	
Üyelerinden	Enver	Bakioğlu	
ise	“Orman	yangınlarında	
insanlarla	beraber	on	binlerce	
canlının	ve	eşsiz	bir	değer	
olan	ormanlarımızın	kaybını	
yaşamaktayız.	Yangınlardaki	en	
büyük	kaybımız	hiç	şüphesiz	
budur,	yani	ekosistemin	
kaybıdır.	Bunun	yanı	sıra,	
en	temel	ihtiyaçlarımız	olan	
gıdanın,	suyun	ve	oksijenin	
doğrudan	ilişkili	olduğu	
orman	alanlarımızda	yangınla	
mücadele	giderlerinin	yanı	sıra,	
mal	kayıpları	da	dahil	olmak	
üzere	ekonomik	kayıplarımız	
milyarlarca	liraya	ulaşmaktadır.	
Yangın	sebebiyle	tahrip	olan	
orman	alanlarında	insan	kaynaklı	
yangınların	toplam	yangın	
alanlarına	oranı	ortalama	yüzde	
98’dir.	Bilginiz	yoksa,	orman	
yangınlarına	direnciniz	de	
yoktur.	Yangına	dirençli	orman,	
insanı	bilinçlendirmekle	olur.	Bu	
konuda	Ege	Orman	Vakfı	olarak	
gerçekleştirdiğimiz	eğitimlerle	
üzerimize	düşen	görevi	yerine	
getiriyor,	yılmadan	yorulmadan	
sürekli	çalışıyoruz”	ifadesini	
kullandı.

“Farkındalık artmalı”
Açılışta	konuşan	İzmir	Ticaret	

Odası	Meclis	Başkanı	Selami	
Özpoyraz,	“İklim	krizi	ile	kesintisiz	
mücadele	etmeliyiz.	2021	yılında	
Ege	Bölgesi’nde	çıkan	yangınlar	
cumhuriyet	tarihinin	en	büyük	
yangınları	olarak	kayıtlara	geçti.	
Yangınları	çaresizlik	içinde	izledik.	
Bunlara	çok	daha	hızlı	bir	şekilde	
müdahale	edilmesi	gerekiyor.	
Orman	yangınları	küresel	
bir	sorun	ve	bu	doğrultuda	
ülkeler	arasında	bilgi	paylaşımı	
yapılmalı.	Ayrıca	orman	yangınları	
konusunda	okullarda	eğitimler	
verilerek	farkındalık	artırılmalı”	
dedi.

İzmir	Ticaret	Borsası	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Işınsu	Kestelli	

ise,	“Dünyada	açtığımız	yaraları	
sarmak	için,	her	bireye	farklı	

GÜNDEM

EBSO Çevre Ödülleri Jürisi

EBSO	Çevre	Ödül	Töreni	Jürisi,	EBSO	Meclis	Üyesi	Nedim	Anbar	
(Jüri	Başkanı),	D.E.Ü.	Çevre	Mühendisliği	Bölümü	Emekli	Öğretim	
Üyesi	Prof.	Dr.	M.	Necdet	Alpaslan,	İzmir	Büyükşehir	Belediyesi,	
Genel	Sekreter	Yardımcısı	Şükran	Nurlu,	E.Ü.	Biyomühendislik	
Bölümü	Öğretim	Üyesi	Prof.	Dr.	Nuri	Azbar,	D.E.Ü.	Mühendislik	

Fakültesi	Çevre	Mühendisliği	Bölüm	Başkanı	Prof.	Dr.	Deniz	Dölgen,	
Çevre,	Şehircilik	ve	İklim	Değişikliği	İl	Müdürlüğü,	Çevre	Yönetim	ve	
Denetim	Şube	Müdürü	Emrah	Muvafık	ve	Çevre	Mühendisleri	Odası	
İzmir	Şubesi	Temsilcisi	Rahile	Yeni’den	oluştu.	Jürinin	yıl	boyunca	
yaptığı	toplantı	ve	saha	gezilerinin	ardından	ödüle	layık	görülen	

firmalar	belirlendi.
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	ve	Ege	Orman	Vakfı	iş	birliğiyle	düzenlenen	
Orman	Yangınlarına	Bakış	Konferansı’nda	Türkiye’nin	mevcut	
orman	varlığı,	ağaçlandırma	çalışmaları,	yangınların	önlenmesi	ve	

çıkan	yangınlara	hızlı	ve	etkin	müdahale	edilmesi	için	yapılan	çalışmalar	
ve	insan	faktörünün	yanı	sıra	iklim	krizinin	orman	yangınlarına	etkisi	
konuları	değerlendirildi.	Konferansta	İstanbul	Üniversitesi	Öğretim	
Üyesi	Prof.	Dr.	Doğanay	Tolunay,	Burdur	Mehmet	Akif	Ersoy	Üniversitesi	
Öğretim	Üyesi	Prof.	Dr.	Ali	Kavgacı	ve	Orman	Yangınlarıyla	Mücadele	
Dairesi	Başkan	Yardımcısı	İlhami	Aydın,	konuyla	ilgili	güncel	çalışmalara	
ilişkin	katılımcılara	birer	sunum	gerçekleştirdiler.	Konferansın	sonunda	
EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar	ve	Ege	Orman	Vakfı	
Yönetim	Başkanı	Cem	Bakioğlu,	konferans	katılımcılarına	anı	plaketi	
takdim	etti.

Orman Yangınlarına 
Bakış Konferansı

sorumluluklar	düşüyor.	
Günlük	yaşantımızda	
atacağımız	küçük	
adımlar,	dünyamızın	
geleceği	için	büyük	
fayda	sağlayacaktır.	
İklim	krizinin	
etkilerinden	biri	olan	
son	yıllarda	artan	
orman	yangınlarını	
engelleyecek	adımlar	
da	bunlar	arasında.	
Ormanlarımızı	ve	
tarım	arazilerimizi	
korumak	ülkemiz	için	
beka	meselesidir”	diye	
konuştu.

Konferans ve 
Ödül Töreni
Açılış	konuşmalarının	

ardından	EBSO	ve	
Ege	Orman	Vakfı	iş	
birliğiyle	düzenlenen	
“Orman	Yangınlarına	
Bakış	Konferansı”	
gerçekleştirildi.	
Konferansın	ardından	
düzenlenen	törenle	
2023	EBSO	Çevre	
Ödüllerinde,	iki	grupta	
ilk	üç	sırayı	alan	
sanayi	kuruluşları	
ödüllerini	EBSO	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar	ve	İzmir	
Çevre,	Şehircilik	ve	
İklim	Değişikliği	Müdürü	
Halit	Ergin’den	aldılar.	
Ödüllerin	takdim	
edilmesinin	öncesinde	
konuşan	EBSO	Çevre	
Çalışma	Grubu	Başkanı	
Erdoğan	Çiçekçi,	Ödül	
Jüri	Üyelerini	takdim	
etti	ve	saha	ziyareti	
gerçekleştirilen	
firmaların	projelerini	
tanıtan	videoyu	
katılımcılara	sundu.
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Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	Birliği’nin	
(TOBB)	67’inci	Sektör	Meclisi	olan	Türkiye	
Hırdavat	Sanayi	Meclisi'nin	ilk	toplantısı,	

TOBB	Yönetim	Kurulu	Başkan	Yardımcısı	ve	
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar’ın	Başkanlığında	
Ankara’da	gerçekleştirildi.	Toplantıda	TOBB	
Türkiye	Hırdavat	Sanayi	Meclisi	Başkanlığına	
Çetin	Tecdelioğlu,	Başkan	Yardımcılığına	ise	
Mustafa	Tarkan	Doğan	oy	birliği	ile	seçildi.

Başkan	Yorgancılar,	toplantıda	hırdavat	
sanayinin	ihracat	potansiyeline	değinerek	
sektörün	taleplerinin	ortak	bir	ses	ile	kamuya	
aktarılmasının	eşgüdüm	ile	çalışmaya	
imkân	tanıyacağına	inandığını	söyledi	ve	
bu	doğrultuda	sektörün	TOBB	çatısı	altında	
temsil	edilmesinden	duyduğu	memnuniyeti	
ifade	etti.

Yorgancılar,	“Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	
Birliği	bünyesinde	67’inci	Sektör	Meclisi	olarak	
kurulan	TOBB	Türkiye	Hırdavat	Sanayi	Meclisimizin	
ilk	toplantısını	dün	Ankara’da	gerçekleştirdik.	
Sektörün	ihracat	potansiyelini	arttırma,	taleplerin	
ortak	dilde	kamuya	aktarılması	için	Meclisin	

eşgüdüm	ile	çalışacağına	inanıyor,	sektörün	TOBB	
çatısı	altında	temsil	edilmesinden	memnuniyet	
duyuyorum.	Yapılan	oylamada	Meclis	Başkanlığına	
seçilen	Çetin	Tecdelioğlu	ile	Başkan	Yardımcılığına	
seçilen	Mustafa	Tarkan	Doğan’a	yeni	görevlerinde	
başarılar	diliyorum”	diye	konuştu.

TOBB Türkiye Hırdavat Sanayi Meclisi'nin ilk toplantısı, 
Yorgancılar Başkanlığında gerçekleştirildi
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EBSO	Meslek	Komiteleri	Ortak	Toplantısında	konuşan	Başkan	Yorgancılar:

“Yeşil pasaportun kapsamının 
ve kriterlerinin yeniden 

değerlendirilmesi gerekiyor”

EBSO	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
“İhracatçılarımıza	

yapılan	yeşil	pasaport	
uygulamasının	kapsamının	
genişletilerek,	kriterlerin	yeniden	
kademelendirilmesini,	140	bin	
ihracatçımıza	yer	açılmasını	çok	
önemsiyoruz”	dedi.	

Küresel Gelişmeler 
ve Türkiye
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	

Meslek	Komiteleri	Ortak	
Toplantısı,	EBSO	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar	
başkanlığında	gerçekleştirildi.	
Toplantıda	Türkiye	Ekonomi	
Politikaları	Araştırma	Vakfı	
(TEPAV)	Dış	Politika	Program	
Direktörü	Gülru	Gezer,	“Küresel	
Gelişmeler	ve	Türkiye”	başlıklı	
bir	sunum	gerçekleştirerek	

dünya	gündemindeki	
önemli	gelişmelerin	
Türkiye’nin	ekonomik	
durumuna	mevcut	
ve	olası	etkilerini	
değerlendirdi.

Toplantıda	
konuşan	Başkan	
Yorgancılar,	“Odamız	
çalışmalarını	aktardığımız,	
üyelerimizin	konularını	
değerlendirerek	güncel	
ve	ekonomik	paylaşımda	
bulunduğumuz	Meslek	
Komiteleri	Ortak	Toplantımıza	
konuk	olan	ve	Küresel	Gelişmeler	
ve	Türkiye	başlığındaki	
sunumuyla	ülkemizin	stratejik	
konumu,	bölgesel	ve	küresel	
gelişmelerle	ilgili	bizleri	
bilgilendiren	TEPAV	Dış	Politika	
Program	Direktörü	Sayın	Gülru	
Gezer’e	teşekkür	ediyorum”	dedi.

Vize konusu 
çözülmüş değil
İş	insanlarının	vize	süreçlerin-

de	türlü	zorluklarla	karşı	karşıya	
kalmaya	devam	ettiğini	ifade	
eden	Yorgancılar,	“Vize	engeli	
nedeniyle,	fuarlara	katılmak	dahi	
artık	çok	zor.	Ürettiğimiz	ürünleri	
ihraç	ettiğimiz	ülkelere,	iş	insan-
ları	olarak	bizler	gitmekte	güçlük	
çekiyoruz.	Randevu	almakta	
yaşanan	gecikmeler,	uzun	işlem	
süreleri,	alınan	ret	yanıtları,	kısa	
süreli	vizeler	veya	gecikmeli	pro-
sedür	nedeniyle	iş	insanlarımız	
ciddi	şekilde	mağdur	olmakta.	
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Bizler	ülkelerle	karşılıklı	iş	hacmi-
mizi,	ticari	ve	ekonomik	ilişkile-
rimizi	geliştirmek,	yeni	pazarlara	
açılmak	için	ticari	vizeye	ihtiyaç	
duyuyoruz.	Aynı	ay	içinde	birkaç	
kez	gitmemiz	gerekebiliyor.	Aynı	
şekilde	çalışanlarımız	yıl	içinde	
birkaç	kez	farklı	dönemlerde	
fuarlara	katılıyor.	Alınan	ret	veya	
verilen	kısa	süreli	vizeler,	bize	
süreci	yeniden	yaşatıyor.	Vize	
ücretlerinin	yarattığı	maliyet	de	
işletmelerimize	ayrı	bir	yük	geti-
riyor.	Doğal	olarak	konsolosluk-
ların,	yoğun	talep	gerekçeleri	de,	
kısa	süreli	vizeler	nedeniyle	kısır	
döngüye	dönüşüyor”	dedi.

Kapsam genişletilmeli
Sürecin	her	iki	tarafı	da	yor-

duğunu	ve	iş	insanlarını	maddi	ve	
manevi	olarak	zorladığını	vurgu-
layan	Yorgancılar,	“AB’nin	yeşil	
pasaport	konusundaki	hassasi-
yetlerini	gözeterek,	yeşil	pasa-
port	kapsamının	ve	kriterlerinin	
mutlak	suretle	yeniden	değer-
lendirilmesi,	gözden	geçirilmesi	
gerekiyor.	İhracatçılarımıza	yapı-
lan	yeşil	pasaport	uygulamasının	
kapsamının	genişletilerek,	kri-
terlerin	yeniden	kademelendiril-
mesini,	140	bin	ihracatçımıza	yer	
açılmasını	çok	önemsiyoruz.	İş	
dünyası	temsilcileri	olarak,	hükü-
metimizin	vize	konusunu	önce-
leyerek	hızla	çözümü	yönündeki	
talebimizi	ısrarlı	şekilde	yineliyo-
ruz,	vize	konusunun	kolaylaştırıl-
masına	yönelik	çalışmaların	hızla	
artırılarak,	ticaretimizin	önündeki	
vize	engelinin	süratle	kalkmasını	
diliyoruz”	diye	konuştu.

Sanayici için her alanda 
yoğun mesai
EBSO	Üyesi	sanayicilerin	

konularının	çözümü	için	yapılan	
çalışmalardan,	üniversite	sanayi	
işbirliği	ve	mesleki	eğitim	çalış-

malarına,	EBSO’nun	1,8	milyon	
Euro'luk	hibe	ile	yürüttüğü	AB	
projelerinden	100	Büyük	Sanayi	
Kuruluşu	çalışmasının	sonuç-
larına	kadar	Meslek	Komitesi	
Üyelerini	geniş	bir	perspektifte	
bilgilendiren	Yorgancılar,	“Tarıma	
dayalı	OSB'lerimizdeki	çalışma-
larımız	son	noktaya	geldi.	Dikili	
TDİOSB’yi	3,8	milyon	metre-
karelik	bir	alanda	kuruyoruz	
ve	arsaların	tamamı	bir	buçuk	
ayda	satıldı.	Dikili	için	Dünya	
Bankası'ndan	üç	yıl	ödemesiz,	
10	yıl	vadeli,	yüzde	60’ı	hibe	ve	
yüzde	40’ı	ise	yüzde	3	faizle	geri	
ödemeli	30	milyon	dolarlık	bir	
destek	sağlamış	durumdayız.	
Bunun	18	milyon	doları	altya-
pıda	kullanılacak.	Bittiği	zaman	
yeşil	enerjiyle	yeşil	üretim	yapan,	
dijitalleşmiş	ve	son	derece	

modern	bir	tarım	OSB'yi	İzmir’e	
kazandırmış	olacağız.	Kınık’taki	
tıbbi	ve	aromatik	bitkilere	dayalı	
OSB’mizde	ve	Bayındır	OSB’mizde	
çalışmalarımız	sürüyor.	İzmir'deki	
ortak	iş	yapma	kültürünün	sonu-
cunda	Ticaret	Odamız,	İhracatçı	
Birliklerimiz	ve	biz	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası	olarak	birleştik	ve	
hep	beraber	Kemalpaşa	Lojistik	
Merkezi’ni	kurduk.	İzmir	limanın-
daki	konteyner	elleçlemesinin	ve	
gümrüklemenin	tamamı	bura-
da	yapılacak.	Model	Fabrika’da	
faaliyetlerimiz	devam	ediyor.	
Avrupa	Birliği’ne	sunduğumuz	
ve	kabul	edilen	projelerimiz	var.	
Bu	alanda	EBSO	olarak	mesleki	
eğitimin	geliştirilmesi	konusunda	
önemli	işler	yapmaktayız.	Avrupa	
Birliği’ne	doğru	projeyi	verdiğiniz	
zaman	karşılığını	da	alıyorsunuz”	
ifadesini	kullandı.

Konuşmasında	iş	dünyasını	
yakından	ilgilendiren	enflasyon	
muhasebesine	ilişkin	pratikte	
yaşanan	sıkıntılara	dikkat	çeken	
Yorgancılar,	firmalara	hazırlıklı	
olunması	yönünde	çağrıda	bulun-
du.	Yorgancılar,	yabancı	yatırım-
cının	bir	ülkede	baktığı	kriterlere	
de	değinerek	yabancı	yatırımcı	
çekebilmek	için	gereken	koşulla-
rın	oluşmasının	öncelenmesi	ile	
dünyadaki	savaş,	çatışma	ve	be-
raberindeki	göç	konusuna	ilişkin	
değerlendirmelerde	bulundu.
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	“İzmir’de	

yeni	konut	yapılabilecek	
bölgeler	Kemalpaşa,	Aliağa,	
Torbalı	ve	Bergama.	OSB’lerimiz	
de	bu	bölgelerde	bulunuyor.	
Bu	çerçevede	uydu	kentler	
kurulması	yoluyla	kentimizi	ortak	
akıl	ile	yeniden	yapılandırmamız	
gerekiyor”	dedi.

EBSO	Meclis	Başkanı	
H.	İbrahim	Gökçüoğlu	ve	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar;	İzmir	Büyükşehir	
Belediye	Başkanı	Dr.	Cemil	Tugay	
Başkanlığında	gerçekleştirilen	
İzmir	Ekonomik	Kalkınma	
Koordinasyon	Kurulu	(İEKKK)	
Toplantısı’na	katıldı.	Toplantıda	
EBSO	Genel	Sekreter	Yardımcısı	
Emel	Tonbul,	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası’nın	faaliyetleri,	İzmir’in	
Türkiye	ekonomisindeki	yeri	ve	

sanayi	performansına	ilişkin	bir	
sunum	yaptı.

Sanayi alanlarına
yakın konutlar
Toplantıda	konuşan	Başkan	

Yorgancılar,	kentlerde	yeni	
konut	alanlarının	oluşturulması	
süreçlerinde	üretim	
merkezlerinin	yoğunlaştığı	
bölgelerin	göz	önüne	alınması	

gerektiğine	dikkat	çekti.	
Sanayi	ve	iş	gücüne	ilişkin	
değerlendirmelerde	bulunan	
Yorgancılar,	“İzmir’de	yeni	
konut	yapabileceğimiz	dört	
alan	var;	Kemalpaşa,	Aliağa,	
Torbalı	ve	Bergama.	Binlerce	
insanın	istihdam	edildiği	
Organize	Sanayi	Bölgelerimiz	
de	ağırlıklı	olarak	bu	bölgelerde	
bulunuyor.	Bugün	ortalama	

Yorgancılar,	İzmir	Ekonomik	Kalkınma	Koordinasyon	Kurulu	Toplantısı’na	katıldı

“İzmir’i ortak akıl ile yeniden 
yapılandırmamız gerekiyor”
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75	bin	kişi,	her	gün	İzmir’den	
Manisa’ya	gidip	geliyor.	Örneğin	
Almanya’da	bu	kadar	fazla	
personel	taşıması	yapılmıyor.	
Çünkü	orada	çalışan	kesim,	iş	
yerlerinin	olduğu	bölgede	yaşıyor	
ve	orada	her	türlü	ihtiyaçlarını	
karşılayabiliyorlar.	Planlama,	
zamanında	bu	öngörüyle	
yapıldığı	için	ulaşım	nedeniyle	
uzun	yolculuklar	yapılmasına	
gerek	kalmıyor.	Bizim	de	bu	
mantık	çerçevesinde,	uydu	
kentler	kurulması	yoluyla	
kentimizi	ortak	akıl	ile	yeniden	
yapılandırmamız	gerekiyor”	dedi.

Hayvanlar için 
bakım merkezleri
Kent	yaşamıyla	son	dönemde	

kamuoyu	gündeminde	tartışılan	
sokak	hayvanları	konusuna	da	

değinen	Başkan	Yorgancılar,	
“Her	canlı	değerli	ve	önemlidir.	
Sokak	hayvanlarını	sadece	
kısırlaştırmak	ve	tekrar	sokağa	
terk	etmek	çözüm	değil.	

Sevimli	dostlarımızın	bakım	
merkezlerinde	yaşamlarını	
devam	ettirebilmelerini	
sağlamamız	gerekiyor”	diye	
konuştu.

GÜNDEM

Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	Birliği	(TOBB)	Türkiye	Cam	ve	Cam	Ürünleri	Sanayi	Meclisi	Toplantısı,	TOBB	
Yönetim	Kurulu	Başkan	Yardımcısı	ve	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar	

Başkanlığında	Ankara'da	gerçekleştirildi.	Toplantıda	sektör	konuları	ve	çözüm	önerileri	görüşüldü.

TOBB Türkiye Cam ve Cam Ürünleri Sanayi Meclisi TOBB Türkiye Cam ve Cam Ürünleri Sanayi Meclisi 
Toplantısı, Yorgancılar Başkanlığında gerçekleştirildiToplantısı, Yorgancılar Başkanlığında gerçekleştirildi
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Filipinler’in	Ankara	Büyükelçisi	Henry	S.	Bensurto,	
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar'ı	ziyaret	etti.	Görüşmede	İzmir	

ve	Filipinler	arasındaki	ticaretin	geliştirilmesine	ilişkin	
değerlendirmede	bulunuldu.

Başkan	Yorgancılar,	ziyarete	ilişkin	olarak,	
“Filipinler’in	Ankara	Büyükelçisi	Henry	S.	Bensurto’nun	
Odamızı	ziyaretinde,	İzmir	ve	Genel	Konsolosu	
olduğum	Filipinler	arasındaki	ekonomik	ilişkileri	
geliştirmek	ve	sektörel	iş	birliklerine	yönelik	bir	
çalışma	yapmak	üzere	değerlendirmelerde	bulunduk.	
Kendisine	çok	teşekkür	ediyorum”	diye	konuştu.

Büyükelçi	Bensurto	ise	ziyaretten	duyduğu	
memnuniyeti	dile	getirerek,	ikili	ilişkilerin	geliştirilmesi	
ve	ticaret	hacminin	artırılması	konusunda	her	türlü	
çabayı	destekleyeceklerini	ifade	etti.

Filipinler Büyükelçisi 
Bensurto, Başkan 
Yorgancılar’ı ziyaret etti

Sosyal Güvenlik Kurumu (SGK) İzmir İl Müdürü Hidayet Baydilli, Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti. Başkan Yorgancılar 

ziyarete ilişkin olarak, “SGK İl Müdürümüz Hidayet Baydilli’ye nazik ziyareti ve 
üyelerimizin konularına ilgili yaklaşımları için teşekkür ediyorum. Görüşmemizde kurum 

çalışmaları ve üyelerimizin konuları hakkında görüş alışverişinde bulunduk” diye konuştu.

SGK İl Müdürü Baydilli,SGK İl Müdürü Baydilli,
Başkan Yorgancılar’ı ziyaret ettiBaşkan Yorgancılar’ı ziyaret etti
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İTOB OSB Yönetiminden ziyaret
İTOB Organize Sanayi Bölgesi Yönetim Kurulu Üyeleri, EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 

Yorgancılar’ı ziyaret etti. Başkan Yorgancılar ziyarete ilişkin olarak, “İTOB Organize Sanayi 
Bölgesi çalışmaları ve bölgede faaliyet gösteren üyelerimizin konularına ilişkin bilgi paylaşımında 

bulunduğumuz İTOB OSB Yönetim Kurulu Üyeleri’ne nazik ziyaretleri için teşekkür ediyor, yeni 
çalışma dönemlerinde kolaylıklar ve başarılar diliyorum” diye konuştu.

İzmir	Sanayici	ve	İş	İnsanları	
Derneği	(İZSİAD)	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Hüseyin	Cengiz	

ve	Yönetim	Kurulu	Üyeleri,	Ege	
Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	
Başkanı	H.	İbrahim	Gökçüoğlu	
ve	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar’ı	ziyaret	etti.	
Görüşmeye	EBSO	Meclis	Başkan	
Yardımcısı	İzzet	Şanlı	ve	Ege	
Ekonomiyi	Geliştirme	Vakfı	(EGEV)	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Hasan	
Küçükkurt	da	katıldı.

Başkan	Yorgancılar	ziyarete	
ilişkin	olarak,	“Sayın	Cengiz	ve	
Yönetim	Kurulu	Üyeleri	ile	EGEV	
Başkanı	Hasan	Küçükkurt’a	nazik	
ziyaretleri	için	teşekkür	ediyorum.	
Her	zaman	iş	insanlarının	
sorunlarının	çözümünde	birlikte	
hareket	etmek	isteriz.	Her	türlü	
desteği	sağlarız.	Bu	noktada	
İZSİAD	ile	ortak	çalışmalara	imza	
atabiliriz”	diye	konuştu.

EBSO	Meclis	Başkanı	
Gökçüoğlu	ise	“İZSİAD’ın	
geleceğini	planlarken,	kentimizin	

önemli	iş	dünyası	kurumları	
ile	yakın	temas	içinde	olması	
her	kesim	için	faydalı	olacaktır.	
AB	projeleri	konusuna	da	özel	
önem	vermeleri	halinde	kente	
ve	iş	insanlarına	daha	çok	katkı	
vereceklerine	inanıyorum”	dedi.

İZSİAD	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Hüseyin	Cengiz	ise,	

“İZSİAD’ın	vizyon	ve	misyonunu	
yeniden	belirlediğimiz	bu	
dönemde	EBSO	ile	yoğun	bir	iş	
birliği	içinde	olmayı	hedefliyoruz.	
Sanayicilerin	sorunlarını	her	
platformda	gündeme	getiren	
Sayın	Ender	Yorgancılar’ın	
da	bize	destek	olacağından	
şüphemiz	yok”	ifadesini	kullandı.

İZSİAD Yönetiminden ziyaret
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Ege	Sanayici	ve	İş	İnsanları	
Derneği	(ESİAD)	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Sibel	Zorlu	

ve	Faaliyet	Kurulu	Üyeleri,	
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar’ı	ziyaret	etti.

Başkan	Yorgancılar	ziyarete	
ilişkin	olarak,	“Ege	Sanayici	ve	
İş	İnsanları	Derneği	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Sibel	Zorlu	
ve	Faaliyet	Kurulu	Üyelerine	
ziyaretleri	için	teşekkür	
ediyorum.	Görüşmemizde	dış	
ticaret	süreçlerimize	ilişkin	
en	öncelikli	konular	arasında	

yer	alan	Gümrük	Birliği	
Anlaşması’nın	güncellenmesi	
üzerinde	durduk.	Ayrıca	AB	
Yeşil	Mutabakatı	ve	dijital	
dönüşüm	konularında,	
Avrupa	Birliği	nezdinde	
yapılacak	çalışmalara	
ilişkin	değerlendirmelerde	
bulunduk	ve	görüşlerimizi	
aktardık”	diye	konuştu.

Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	Meclis	Başkanı	H.	
İbrahim	Gökçüoğlu’nu	da	
ziyaret	eden	ESİAD	Heyeti,	
çalışmalarına	ilişkin	bilgi	
aktarımında	bulundu.

ESİAD Yönetim Kurulu Başkanı Zorlu ve
Faaliyet Kurulu Üyelerinden ziyaret
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Bergama	Belediye	Başkanı	Prof.	Dr.	Tanju	Çelik,	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar’ı	ziyaret	etti.	Başkan	Yorgancılar	ziyarete	ilişkin	olarak,	“Bergama	Belediye	Başkanı	Sayın	Prof.	

Dr.	Tanju	Çelik’e	nazik	ziyareti	için	teşekkür	ediyorum.	Bergama’nın	İzmir	sanayisinin	gelişimindeki	rolü	
önemlidir.	Kentimizin	üretim	kapasitesini	güçlendirecek	proje	ve	iş	birliklerine	hazırız”	diye	konuştu.

“Bergama’nın İzmir sanayisinin“Bergama’nın İzmir sanayisinin
gelişimindeki rolü önemli”gelişimindeki rolü önemli”

Ziraat	Mühendisleri	Odası	İzmir	Şube	Başkanı	
Hakan	Çakıcı	ve	beraberindeki	heyet,	Ege	
Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar’ı	ziyaret	etti.	Görüşmede	
tarımsal	üretimin	artırılması	ve	gıda	güvenliği	
konusuna	ilişkin	görüş	alışverişinde	bulunulurken,	
gerçekleştirilebilecek	iş	birlikleri	değerlendirildi.

Başkan	Yorgancılar	ziyarete	ilişkin	olarak,	“Ziraat	
Mühendisleri	Odası	İzmir	Şubesi	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Hakan	Çakıcı	ve	Yönetim	Kurulu	Üyeleriyle	
görüşmemizde,	tarımsal	üretimin	artırılması	ve	
gıda	güvenliği	konusuna	ilişkin	görüş	alışverişinde	
bulunarak	olası	iş	birliği	olanaklarını	değerlendirdik.	
Temiz	ve	çevreci	üretim	farkındalığının	artması	ve	
Avrupa	Birliği	Yeşil	Mutabakatına	bir	hazırlık	rehberi	
niteliğinde	olan	Yeşil	Sanayi	Rehberi	Kitabımız	ile	
ilgili	de	bilgi	aktarımında	bulunduk”	diye	konuştu.

ZMO İzmir Şube Yönetimi, 
Yorgancılar’ı ziyaret etti
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EBSO	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
“Değişmeyen	tek	şey	

diye	tanımlanan	‘değişimin’	
de	hız	kazanarak	değiştiği	
bir	dönemdeyiz.	Kaybedenler	
kulübünde	olmamak	için	bilimsel	
ve	teknolojik	gelişmelerin	takip	
edeni	değil,	üreteni	olmak	
zorundayız.	Bunun	için	de	gerekli	
sosyal,	kültürel	ve	ekonomik	
iklimi	oluşturmak,	bu	iklimin	
oluşumunun	önkoşulu	olan	
eğitim-üretim	entegrasyonunu	
yüksek	nitelikte	ve	acilen	
sağlamak	durumundayız.	
Sanayiciler	olarak	bu	amaca	
hizmet	edecek	şekilde	bir	
‘Entegre	Eğitim-Üretim	Şurası’	
düzenlenmesinin	uygun	
olacağını	düşünüyoruz.	Zira	
sanayide	üretimin	yapısının	
çağa	ve	yarınlara	uygun	olacak	
şekilde	yeniden	yapılandırmak	
için	beşeri	sermayenin	yani	
sektörde	çalışacak	insanlarımızın	
niteliğini	de	geliştirmek	ve	
yenilemek	zorundayız.	Yarınlarda	
yenilmemek	için	yenilenmeliyiz”	
dedi.

“Üretim teknolojisinde 
sıçrama yapmak 
zorundayız”
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	

Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	Türkiye	
ekonomisindeki	sorunların	önemli	
kök	nedenlerinden	birinin	üretim	
ve	tüketim	deseni	uyuşmazlığı	
ve	bunun	getirdiği	dışa	bağımlılık	
olduğunu	söyledi.

Başkan	Yorgancılar,	“Bugünün	

dünyasında	hiçbir	ülke	kendi	
kendine	yetemiyor.	Ancak	burada	
doz	aşımı	olduğunda,	özellikle	
kendi	ülkenizde	üretebileceğiniz	
ürünleri	de	dışarıdan	almaya	
başladığınızda,	dış	açık	ve	dış	
borçlarda	hızlı	artış	yaşanabiliyor.	
Bu	da	bir	süre	sonra	ekonomik	
ve	sosyal	krizlere	yol	açabiliyor.	
Türkiye	olarak	hem	içeride	
potansiyeli	olan	ürünleri	rekabetçi	
olarak	üretebilmek,	hem	de	yeni	
teknolojik	ürünler	geliştirmek	
durumundayız.	Bunun	için	de	
hem	insanımızın	üretken	zihinsel	
kapasitesinde,	hem	de	üretim	
teknolojisinin	niteliğinde	sıçrama	
yaratmak	zorundayız.	Bunun	yolu	
da	eğitim	ve	üretim	arasındaki	

etkileşim	ve	işbirliğini	daha	
sağlıklı	ve	işlevsel	bir	zemine	
oturmaktan	geçiyor”	dedi.

İhtiyaca uygun üretim 
ve eğitim
Milyonlarca	işsiz	insanımız	

varken	sanayicinin	aradığı	
nitelikte	ve	sayıda	eleman	
bulamamasının	da	bu	zemine	
olan	ihtiyaca	işaret	ettiğini	
vurgulayan	Yorgancılar,	“Ayrıca	
ülke	olarak	ihracat	desenimizin	
daha	çok	gelir	esnekliği	düşük,	
yani	dünya	ticaretinde	payı	düşen	
ürünlerden	oluşması	da	yarınlar	
için	tehlike	çanlarının	çaldığı	
anlamına	geliyor.	Dolayısıyla	
üretimi	ülkenin	ihtiyaçlarına,	

Yorgancılar: “Dışa bağımlılığı azaltmak ve 
küresel pazarlarda payımızı artırmak için, 
üretim ve eğitimi yeniden planlamalıyız”
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eğitimi	de	üretimin	ihtiyaçlarına	cevap	
verir	hale	getirmeliyiz”	diye	konuştu.

Entegre Eğitim-Üretim 
Şurası
Ülkenin	ihtiyaç	duyduğu	

üretim	dokusu	ve	
eğitimin	niteliği	arasında	
bir	entegrasyon	olması	
gerektiğine	işaret	eden	
Yorgancılar,	şunları	söyledi:

“Bu	çerçevede	üretim	
ile	eğitimin	hem	teknik	ve	
mühendislik,	hem	de	yönetsel	ve	
bilişimsel	boyutta	entegrasyonunun	
güçlendirilmesi	gerekmektedir.	Üretimin	ve	
eğitimin	yüksek	entegrasyonunun	koşullarını	
tartışmak	ve	çözüm	yolları	bulmak	için	bir	an	önce	
‘Entegre	Eğitim-Üretim	Şurası’	düzenlenmesinin	
uygun	olacağını	düşünüyoruz.	Bu	amaçla	ilk	iki	gün	

teknik	ve	mühendislik	ile	yönetsel	ve	
bilişimsel	olmak	üzere	iki	ayrı	grubun	

kendi	içinde,	üç	ve	dördüncü	
günde	de	bu	iki	farklı	grubun	

bir	araya	gelecek	‘Bütünsel	
Eğitim-Üretim	Entegrasyonu’	
stratejisi	geliştirmesi	uygun	
olacaktır.	Böylece	üretim	ve	
yönetim	kulvarları	arasındaki	
işbirliğinin	de	güçlenmesi,	

taraflarının	birbirlerini	daha	iyi	
anlaması	ve	daha	çözüm	odaklı	

hale	gelmesi	sağlanabilecektir.	
Kuşkusuz	ilgili	Bakanlıklarımız	ve	ilgili	

diğer	sanayici	örgütlerinin	katkılarıyla	
bu	önerimiz	geliştirilebilecektir.	Temennimiz;	

hem	üretim	ve	eğitim	alanındaki	hem	de	bu	iki	
alanın	entegrasyonundaki	eksikliklerin	ortak	akıl	ile	
çözüme	kavuşturulması	ve	sanayi	sektörümüzün	
hızla	gelişmesidir.”

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	Başkanı	H.	İbrahim	Gökçüoğlu,	Yönetim	Kurulu	Başkan	Yardımcıları	Hakan	
Ürün	ve	Metin	Akdaş	ile	Yönetim	Kurulu	Üyesi	Haydar	İnaç,	İzmir	Valisi	Dr.	Süleyman	Elban’ın	katılımlarıyla	

gerçekleştirilen,	İzmir	Ekonomi	Üniversitesi	Güzelbahçe	Kampüsü	Temel	Atma	Törenine	katıldı.

İEÜ Güzelbahçe Kampüsünün temeli atıldı
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	Başkanı								
H.	İbrahim	Gökçüoğlu,	Batı	Anadolu	Sanayici	ve	
İş	İnsanları	Dernekleri	Federasyonu	(BASİFED)	
ev	sahipliğinde	düzenlenen	Ege	Ekonomiyi	
Geliştirme	Vakfı	(EGEV)	İzmir	Başkanlar	Kurulu	
Toplantısı’na	katıldı.	Toplantıda	güncel	ve	
ekonomik	değerlendirmelerde	bulunuldu.

Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası	
Meclis	Başkanı	
H.	İbrahim	
Gökçüoğlu,	
İzmir	Valisi	
Dr.	Süleyman	
Elban’ın	
katılımıyla,	Ege	
Genç	İş	İnsanları	
Derneği	(EGİAD)	
tarafından	
düzenlenen,	
81’inci	Ege	
Toplantısı’na	
katıldı.

Gökçüoğlu, EGEV Başkanlar 
Kurulu toplantısına katıldı

81’inci Ege Toplantısı 
gerçekleştirildi

Model Fabrika ve OMD 
Holding Proje İş Birlikleri 
Toplantısı gerçekleştirildi

EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkan	Yardımcısı	ve	İzmir	
Model	Fabrika	Yönetim	Kurulu	Başkan	Yardımcısı	
Metin	Akdaş,	Model	Fabrika	ile	OMD	Holding	arasında	
gerçekleştirilen	Proje	İş	Birlikleri	Toplantısına	katıldı.

Toplantıya Akdaş ile birlikte Model Fabrika Yönetim Kurulu Başkanı 
Cemal Elmasoğlu, İZTO Genel Sekreteri Prof. Dr. Mustafa Tanyeri ve 

OMD Holding Yönetim Kurulu Başkanı Ferit Yıldız katıldı.

EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkan	Yardımcısı	
Metin	Akdaş,	EBSO	tarafından	gerçekleştirilen	
325	bin	Euro	bütçeli	NEET	Makine	Sektörünü	
Geleceğe	Taşıyor	Projesine	ilişkin	NTV	
televizyonuna	açıklamalarda	bulundu.	Projenin	
ne	eğitimde	ne	de	istihdamda	olan	genç	
nüfusun	sosyal	entegrasyonunu	amaçladığını	
ifade	eden	Akdaş,	proje	hakkında	detaylı	bilgileri	
paylaştı.

Akdaş, NEET Makine Sektörünü Geleceğe 
Taşıyor Projesini anlattı
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası,	
İzmir	Ticaret	Odası	ve	İzmir	
Ticaret	Borsası	işbirliğiyle,	

“İş	Teftişi	Faaliyetleri	Hakkında	
Farkındalık	Artırmaya	Yönelik	
Bilgilendirme	Toplantısı”	
düzenlendi.	T.C.	Çalışma	ve	
Sosyal	Güvenlik	Bakanlığı	
Rehberlik	ve	Teftiş	Başkanı	Bekir	
Aktürk’ün	katılımıyla	düzenlen	
toplantıya	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	Yönetim	Kurulu	Başkan	
Yardımcıları	Hakan	Ürün	ve	Metin	
Akdaş	ile	Yönetim	Kurulu	Üyesi	Ali	
Arda	Yüksel	katıldı.

Sağlıklı işyerleri 
oluşturma
Toplantının	açılış	

konuşmasını	yapan	Ürün,	
Teftiş	Kurulunun	yaptığı	
denetimlerin	düzeni	
sağlamak	ve	çalışanların	iş	
güvenliğini	garantiye	almak	
açısından	gerekli	olduğunu	
vurguladı.	Ürün,	“Ancak,	
ceza	kesme	yaklaşımı	ile	
değil	de,	sağlıklı	işyerleri	
oluşturma	yaklaşımı	ile	
gerçekleştirildiğinde	
daha	yapıcı	sonuçlar	elde	
edildiği	inancındayım.	
Çünkü	ülkemizdeki	
işletmelerin	yüzde	99’u	
KOBİ’dir	ve	ülkemizde	
üretimi	sırtlayanlar	da	

yine	KOBİ’lerdir.	Uzun	bir	süredir	
KOBİ’lerimiz	ekonomik	anlamda	
oldukça	zorlu	bir	dönemden	
geçmektedir.	Böyle	bir	süreçte,	
bu	tür	yaklaşımlar,	üretime	zarar	
vermektedir”	dedi.

EBSO Üyelerinin konuları
EBSO	Üyesi	sanayicilerden	

denetimlere	ilişkin	alınan	geri	
dönüşler	hakkında	Bakanlık	
yetkililerini	bilgilendiren	
Ürün,	“Çok	tehlikeli	olmayan	
sektörlerde,	çok	daha	sıkı	
denetimler	yapıldığına	dair	
üyelerimizden	zaman	zaman	
geri	bildirimler	almaktayız.	Ayrıca	
yine	üyelerimizden	gelen	geri	

bildirimlere	dayanarak,	program	
dışı	teftişlerin	daha	yoğun	
olduğu	ve	özellikle	de	teftiş	
yapan	müfettişlerin	standart	
bir	uygulamasının	olmadığı	
anlaşılmaktadır.	Aynı	konuya	
farklı	yaklaşımlar	sergilendiği	
yönündeki	hususları	ve	firmalara	
süre	tanınması	konusunu	
değerlendirmelerinize	sunmak	
isterim”	diye	konuştu.

Kayıt dışı ile mücadele
Çözüm	bekleyen	bir	diğer	

konunun	da	kayıt	dışı	ekonomi	
olduğunu	dile	getiren	Ürün,	“Bu	
anlamda	daha	somut	adımlara	
ihtiyaç	olduğunu	özellikle	

vurgulamak	isterim.	
Bu,	hem	devletimize	
gelir	sağlayacak,	hem	
de	sektörlerimizde	
yaratılan	haksız	rekabeti	
giderecektir”	ifadesini	
kullandı.

Konuşmaların	ardından	
Rehberlik	ve	Teftiş	
Başkanlığı	Yardımcıları	
Davut	Seyhan	ve	Faruk	
Seven	ile	İzmir	Rehberlik	ve	
Teftiş	Grup	Başkanı	Emrah	
Tekin,	4857	Sayılı	İş	Kanunu	
çerçevesindeki	iş	teftiş	
ve	denetim	faaliyetleri	
hakkında	katılımcıların	
sorularını	yanıtladılar.

Ürün: “Denetimler 
‘sağlıklı işyerleri 
oluşturma’ yaklaşımı 
ile yapıldığında daha 
yapıcı sonuçlar 
alınıyor”
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Türk-Alman	Ticaret	ve	Sanayi	Odası	Genel	
Sekreteri	Okan	Özoğlu,	EBSO’yu	ziyaret	etti.	Yönetim	
Kurulu	Başkan	Yardımcısı	Hakan	Ürün’ün	ev	sahipliği	
yaptığı	ve	Yönetim	Kurulu	Üyesi	Hüseyin	Turhan’ın	
da	bulunduğu	görüşmede,	Türk	firmalarının	Almanya	
ile	ilişkilerini	geliştirmek	ve	ihracatlarını	arttırmak	
amacıyla	yapılabilecek	iş	birlikleri	görüşüldü.

Türk-Alman Ticaret ve 
Sanayi Odası 
Genel Sekreteri Özoğlu, 
EBSO’yu ziyaret etti

EBSO	Meclis	Başkan	
Yardımcısı	İzzet	Şanlı,	
BASİFED	ev	sahipliğinde	
gerçekleştirilen	“İş	
Süreçlerinde	Dijital	
Dönüşüm”	temalı	Dijital	
Dönüşüm	Merkezi	
Projesi’nin,	yeni	dönem	açılış	
toplantısına	katıldı.

Dijital Dönüşüm Merkezi Projesi’nin yeni dönem 
açılış toplantısı yapıldı

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	
Kurulu	Başkan	Yardımcısı	İzzet	Şanlı,	
İzmir	Valisi	Dr.	Süleyman	Elban,	Ege	
Ordusu	ve	Garnizon	Komutanı	Orgeneral	
Kemal	Yeni	ve	İzmir	Büyükşehir	Belediye	
Başkanı	Dr.	Cemil	Tugay’ın	katılımlarıyla	
T.C.	İzmir	Valiliğinde	düzenlenen	
Bayramlaşma	Töreni’ne	katıldı.

İzmir Valiliği’nde
bayramlaşma
töreni
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Türkiye	Rüzgar	Enerjisi	Birliği	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	İbrahim	Erden	ve	Yönetim	Kurulu	Üyeleri,	
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası’nı	ziyaret	etti.	EBSO	
Yönetim	Kurulu	Başkan	Yardımcısı	Hakan	Ürün’ün	
ev	sahipliği	yaptığı	görüşmede,	bölgemizin	
rüzgar	enerjisi	üretimindeki	yeri,	potansiyeli	ve	
gerçekleştirilebilecek	iş	birlikleri	değerlendirildi.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Üyesi	İdil	Yiğitbaşı,	Ege	İhracatçı	Birlikleri	
ev	sahipliğinde	gerçekleştirilen	Gıda	Konulu	
Türk-Alman	Ekonomi	Günü	etkinliğine	katıldı.	
Toplantıda	Türkiye	ve	Almanya	arasındaki	gıda	
ticaretinin	mevcut	durumu	ve	potansiyeli	
değerlendirildi.

EBSO	Yönetim	Kurulu	Üyesi	
Cüneyd	Temel;	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası,	İzmir	Ticaret	

Odası	ve	İzmir	Ticaret	Borsası	iş	
birliğiyle	düzenlenen	İzmir	Çevre	
Yönetimi	Farkındalık	Etkinliğine	
katıldı.

Toplantının	açılış	konuşma-
sını	gerçekleştiren	Temel,	sanayi	
sektörünün	sürdürülebilir	kalkın-
manın	en	kritik	unsurlarından	biri	
olduğunu	söyledi.	Temel,	“EBSO	
olarak,	çevre	bilincini	kurumsal	
anlamda	benimseyerek	ve	üye-
lerimizi	bu	konuda	bilgilendirerek	
önemli	adımlar	atmaktayız.	Ha-
zırladığımız	Yeşil	Sanayi	Rehberi,	
sanayi	kuruluşlarının	çevre	dostu	
uygulamaları	benimsemeleri	
için	rehberlik	etmektedir.	Enerji	

verimliliği,	atık	yönetimi,	su	
tasarrufu	ve	yenilenebilir	
enerji	kaynaklarının	kulla-
nımı	gibi	konularda	detaylı	
bilgiler	ve	öneriler	içeren	bu	
rehber,	sanayicilere	sürdü-
rülebilir	üretim	süreçlerini	
hayata	geçirmeleri	konu-
sunda	yol	göstermektedir.	
EBSO	olarak,	çevre	konula-
rında	üst	düzeyde	sorum-
luluk	almakta	ve	çevresel	
değerleri	en	üst	seviyede	
tutmaktayız.	Çevre	Çalışma	Gru-
bumuz	aracılığıyla,	sanayicimizin	
ve	ilimizin	çevre	sorunlarına	
çözümler	üretmekteyiz.	Buna	
en	güzel	örnek,	Yönetim	Kurulu	
Başkanımız	Sayın	Ender	Yorgan-
cılar’ın	katılımı	ve	Ege	Orman	

Vakfı	iş	birliğinde	düzenlediğimiz	
‘Orman	Yangınlarına	Bakış	Kon-
feransı’	ve	ardından	gerçekleşen	
Çevre	Ödül	Törenimiz	oldu.	Çevre	
bilinci	oluşturmak	ve	daha	iyi	
bir	gelecek	için	iş	birliği	içinde	
çalışmaya	devam	edeceğiz”	diye	
konuştu.

Türkiye Rüzgar Enerjisi Birliği 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Erden’den ziyaret

Türk-Alman Ekonomi Günü 
etkinliğinde gıda sektörü 
değerlendirildi

“EBSO, çevre konularında üst düzeyde sorumluluk alıyor”
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Üyesi	Cüneyd	
Temel,	T.C.	İzmir	Valiliği	
himayesinde,	İzmir	Valisi	Dr.	
Süleyman	Elban’ın	katılımıyla	
düzenlenen	ROBOKOD	İzmir	
Bilişim	ve	Kodlama	Şenliği	
Açılış	Törenine	katıldı.	Şenlik	
kapsamında	İzmir’deki	okullarda	
öğrenim	gören	öğrencilerin	

projeleri	sergilendi.	İzmir’de	
Robokod	Bilişim	ve	Kodlama	
Projesi	yedi	ay	önce	başladı	ve	
İl	Milli	Eğitim	Müdürlüğü’nün	
yürüttüğü	proje	kapsamında	
açılan	2	bin	585	kursta,	41.641	
öğretmene	ve	ardından	
öğrencilere	temel	kodlama	eğitimi	
verildi.	Bu	kapsamda	şenlikte	
1.079	öğrenci,	yıl	boyunca	

hazırladıkları	kodlama	temalı	
600	projeyi	sergiledi.	Şenlikte	
Otoyollarda	Yapay	Zeka	Destekli	
Şerit	Uygulaması,	Radarla	
Hedef	Belirleme	ve	Alan	Tarama	
Sistemi	ve	Su	Piyanosu	Projesi	
gibi	birçok	proje	sergilendi.	Proje	
kapsamında	yıl	sonuna	kadar	850	
bin	öğrenciye	kodlama	eğitimi	
verilmesi	hedefleniyor.

ROBOKOD Şenliği’nde öğrencilerin projeleri sergilendi

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası’nın	“Bilişim	Sektöründe	Geleceğe	Yön	Veren	
Kadınlar”	projesi	kapsamında	düzenlenen	Başarı	Hikayeleri	Etkinliği,	Yazılım	
Sanayicileri	Derneği	(YASAD)	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Gönül	Kamalı’nın	ve	
EBSO	Yazılım	Sanayi	Meslek	Komitesi	Başkanı	Burç	Tahsin	Uzalp’in	katılımları	
ile	Komite	Başkan	Yardımcısı	Ebru	Kılınç’ın	moderatörlüğünde	gerçekleşti.	
Etkinlikte;	deneyim,	tavsiye	ve	başarı	hikâyeleri	ile	ülkemizde	yazılım	sektörünün	
mevcut	durumu	ve	gelecek	projeksiyonu,	kadın	ve	genç	girişimcilerle	paylaşıldı.

Kadın ve genç girişimciler ile yazılım 
sektörünün durumu konuşuldu

EBSO	Savunma	Sanayi	Çalışma	Grubu	Toplantısı,	
Türk	Uçak	Sanayi	Anonim	Ortaklığı	(TAİ	TUSAŞ)	
yetkililerinin	katılımı	ile	gerçekleştirildi.	Çalışma	
Grubu	Başkanı	Mustafa	Özkan’ın	başkanlığında	
gerçekleştirilen	ve	EBSO	Yönetim	Kurulu	Üyeleri	
Suha	Kahraman	ve	Hüseyin	Turhan’ın	da	
katıldığı	toplantıya	TAİ	TUSAŞ’dan	Sanayileşme	
Direktörü	Mehmet	Şahan,	Yardımcı	Sanayi	Üretim	
Yönetimi	Müdürü	Semih	Karatokuş,	Sanayileşme	
Operasyonları	Şefi	Zelal	Elif	Ayhan	ve	Alt	özleşme	
Yöneticisi	Ahmet	Furkan	Öney	katıldı.

Toplantıda	EBSO	üyesi	sanayicilerin	daha	
geniş	oranda	TAİ	TUSAŞ’a	hammadde	tedarikçisi	
olabilmeleri	ve	kurumlar	arası	işbirliğinin	artırılması	
için	yapılabilecekler	değerlendirildi.

EBSO Savunma Sanayi Çalışma Grubu Toplantısı, 
TAİ TUSAŞ yetkililerinin katılımıyla gerçekleştirildi
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası’nda	
2001-2005	yılları	arasında	
Yönetim	Kurulu	Başkanlığı	

ve	2013-2022	yılları	arasında	
Meclis	Başkanlığı	yapan,	İzmir’in	
duayen	iş	insanlarından	Salih	
Esen’in	yaşam	öyküsünü	anlatan	
“Hayatım	Maraton”	adlı	kitap	
yayınlandı.

Gazeteci	Mete	Tamer	Omur	
tarafından	yazılan	ve	Yakın	
Kitabevi	tarafından	yayınlanan	
kitapta	çocukluğundan	eğitim	
ve	iş	yaşamına,	spor	kulüpleri	
ve	sivil	toplum	kuruluşlarındaki	
faaliyetlerinden	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası’nda	üstlendiği	
görevler	ve	verdiği	hizmetlere	
kadar	Esen’in	yaşam	öyküsünden	
ve	tecrübelerinden	kesitler	yer	
alıyor.	Kitapta	Esen’in	Menemen	
Plastik	İhtisas	Organize	

Sanayi	Bölgesi’nin	kuruluşu	ve	
gelişmesindeki	çalışmaları	ve	
Organize	Sanayi	Bölgeleri	Üst	
Kurulu	Yönetimindeki	görevleri	
sırasında	yaptıkları	da	ayrıntılı	
olarak	anlatılıyor.

Kitabın geliri EBSO 
Vakfı’na
1976’da	Esen	Plastik’i	kurarak	

Türkiye’nin	sanayileşme	hamle-
sine	önemli	katkılar	koyan	Esen,	
kitabın	özellikle	genç	kuşağa	
rehberlik	etmeyi	amaçladığını	
söyledi.	Satış	gelirinin	de	Ege	
Bölgesi	Sanayi	Odası	Vakfı	kana-
lıyla	üniversite	öğrencilerine	burs	
olarak	aktarılmasını	sağlayan	
Esen,	“Son	dönemde	biyografi	
türünde	okuduğum	eserlerin	
bana	büyük	faydası	oldu.	Fikir	
dünyama	ışık	tutan	birçok	yerli	
ve	yabancı	başarı	hikayesi	oku-
dum,	dinledim.	Bunları	yaparken	
aslında	benim	kuşağımdaki	
sanayicilerin	hayat	hikayelerinin	
oldukça	ilginç	olduğuna	da	tanık-
lık	ettim.	Bu	mantıkla	büyük	bir	
emeğin,	mücadelenin,	azmin	ve	

EBSO Geçmiş Dönem Yönetim Kurulu ve Meclis Başkanı Salih Esen’in hayatı kitap oldu

Gençlere rehberlik edecek ‘Hayatım Maraton’ 
kitabının geliri, EBSO Vakfı’na bağışlanıyor
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yaşamışlığın	yansımasını	sevgili	
gazeteci	Mete	Tamer	Omur	ile	
‘Hayatım	Maraton’	başlıklı	bu	
kitaba	sığdırmaya	çalıştık”	dedi.

Kitap	aracılığıyla	tecrübe	ve	
deneyimlerimin	hem	gelecek	
kuşaklara	aktarılmasını,	hem	
de	bunlardan	ders	çıkarılmasını	
arzuladığını	dile	getiren	Esen,	
“Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası’nın	
Meslek	Komitesinden	Meclis	
Üyeliğine,	Yönetim	Kurulu	
Başkanlığından	Meclis	
Başkanlığına	kadar	birçok	
kademesinde	görev	almış	biri	
olarak	‘Şimdi	vefa	zamanı’	
diyorum.	Yakın	Kitabevi’nden	
çıkan	‘Hayatım	Maraton’un	
satışından	elde	edilen	geliri,	
‘En	iyi	yatırım	geleceğe	olan	
yatırımdır’	diyen	EBSO	Vakfı’na	
bağışlıyoruz.	Üniversite	
öğrencilerine	umut	olmasını	
ve	yeni	filizlerin	yeşermesini	
temenni	ediyorum”	diye	konuştu.

Üç yıllık 
çalışmanın
sonucu
Kitabı	kaleme	alan	

ve	2013	yılından	bu	
yana	Hürriyet	gazete-
sinde	‘Nasıl	Başardılar’	
sayfasında	pek	çok	
başarı	hikayesini	oku-
yuculara	aktaran	Gaze-
teci	Mete	Tamer	Omur	
ise,	“Bugüne	kadar	
onlarca	iş	insanının	ve	
girişimcinin	hikayesini	
dinledim.	Süreç	içinde	de	ilham	
veren	girişimci	hikayelerinin	
daha	fazla	kitleye	ulaşması	ge-
rektiği	düşüncesi,	böyle	bir	kitabı	
hazırlama	fikrini	ortaya	çıkardı.	
Bu	süreçte	yolum,	Türk	sanayisi-
ne	önemli	katkılarda	bulunmuş,	
benim	de	hayat	hikayesini	birebir	
kendisinden	dinlediğim	duayen	
iş	insanı	Salih	Esen	ile	kesişti.	
Üç	yıllık	yoğun	bir	çalışmanın	

ardından	biyografi	türünde	ve	
‘nehir	söyleşi’	üslubunda	kale-
me	aldığımız	‘Hayatım	Maraton’	
kitabı	ortaya	çıktı.	Umarım	beni	
ilk	günden	beri	çok	heyecan-
landıran,	ilklere	imza	atan,	öncü	
olan,	mücadelelerle	dolu,	büyük	
bir	emeğin	yansıması	olan	Salih	
Esen’in	hayat	hikayesini	kaleme	
aldığımız	bu	eser,	birçok	isme	
ilham	olur,	kılavuzluk	eder,	fayda	
sağlar”	ifadelerini	kullandı.

EBSO	Vakfı,	EBSO	Üyesi	
sanayicilerin	bilgi	ve	iş	
deneyimleri	ile	iş	yetenek-

lerinden	yararlanarak	bölgemiz	
ve	ülkemizin	ekonomik,	sosyal,	
teknolojik,	bilimsel	ve	kültürel	
gelişimine	katkıda	bulunmak	
maksadı	ile,	“En	iyi	yatırım,	
geleceğe	olan	yatırımdır”	inan-
cıyla	2000	yılı	başında	kuruldu.	
Vakfın	öncelikli	görevleri	arasın-
da	öğrencilere	maddi	manevi	
destek	sağlayarak	eğitimlerine	
yardımcı	olmak,	ihtiyaç	sahibi	
kişilerle	yardımseverleri	bu-
luşturmak	ve	olanak	yaratmak	
geliyor.	EBSO	Vakfı	,	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgan-
cılar’ın	girişimleriyle,	15	Nisan	
2010	tarihinde	ve	2010/351	
sayılı	Bakanlar	Kurulu	Kararı	ile	
vergi	muafiyeti	bulunan	vakıf	
statüsüne	sahip	oldu.	Dolayı-
sıyla	EBSO	Vakfı’na	yapılacak	

bağışlar,	vergiden	muaf	tu-
tuluyor.	Vakıf	düğün,	cenaze	
ve	özel	günlerde	üyeler	adı-
na	çelenk	veya	canlı	çiçek	
gönderisi	hizmeti	veriyor.	
Vakıf,	kurulduğu	günden	bu	
yana	10	bine	yakın	öğrenci-
nin	eğitim	hayatına,	burslar	
yoluyla	katkıda	bulundu	
ve	Bergama-Dereköy	ile	
Tire-Cevizli'de	iki	ilköğretim	
okulunun	yapılmasını	da	
sağladı.

Kadınlar Birliği
Çalışma Grubu
EBSO	Üyesi	sanayicilerin	

eşleri	tarafından	faaliyetleri	
yürütülen	EBSO	Vakfı	Ka-
dınlar	Birliği	Çalışma	Grubu,	
Vakfın	amacına	yönelik	
olarak	gelir	getirici	faaliyet-
ler	düzenliyor	ve	her	yıl	yaklaşık	
500	öğrenciye	burs	verilmesine	

yönelik	tiyatro,	konser,	kermes	
ve	gezi	gibi	faaliyetlerde	bulu-
nuyor.

KİTABIN GELİRİ, BURS AMACIYLA EBSO VAKFI’NA
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Hazine	ve	Maliye	Bakanı	Sayın	
Mehmet	Şimşek	29	Mayıs	2024	
günü	İstanbul’da	Hesap	Uzmanları	
Kurulunun	79’uncu	yılı	onuruna	
düzenlenen	“Enflasyonla	Mücadele	ve	
Merkez	Bankacılığı”	panelinin	açılış	
konuşmasında;	vergi	ile	ilgili	yasal	
değişiklik	çalışmalarını	bir	önceki	
akşam	tamamladıklarını	belirterek,	
ekonominin	geneline	yönelik	yaptığı	
sunumunda	vergilerde	nelerin	
değişeceğinin	mesajlarını	da	vermişti.	
HUV	tarafından	organize	edilen	panel,	
önceki	yıllarda	olduğu	gibi	güncel	
ekonomik	durumun	değerlendirilmesi	
ile	önümüzdeki	dönem	beklentilerinin	
ele	alınması	bakımından	yine	üst	
düzey	katılımla	gerçekleşti.	Panele	
katılım	yoğun,	yapılan	konuşmalar	
ile	sorulara	verilen	cevaplar	da	
beklentilerin	ötesinde	faydalı	oldu.

Sayın	Bakanın	değerlendirmeleri	
ile	önümüzdeki	dönem	mesajlarını	

aşağıda	özetledik:
• Bir	yılını	dolduran	yeni	ekonomi

programının	çalıştığını	gösteren	
olumlu	gelişmelerin	yaşandığını;	
Merkez	Bankasının	rezerv	
biriktirdiğini,	enflasyonun	Mayıs	
ayında	gördüğü	zirve	sonrasında	
(baz	etkisi	ötesinde)	düşüş	sürecine	
girilerek	Eylül	ayında	%40’ların	
görüleceğini,	ülke	CDS	puanında	
gelişmekte	olan	ülkelerdekinin	
üzerinde	bir	düşüş	kaydettiğini	
belirtti.

• Programın	dezenflasyon
programı,	kalbinin	de	ekonomide	
dengelenme	olduğunu	vurguladı.

• Merkez	Bankası	enstrümanlarının
yeterli	gelmemesi	halinde,	Hazinenin	
devreye	girerek	parasal	sıkılaşmaya	
katkı	yapmakta	kararlı	olduğunu	
açıkça	söyledi.

• Kurlarda	stabilite	ve	Türk
Lirasında	değerlenmenin	devam	

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 

Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

DÖNDÜK DOLAŞTIK YİNE 
VERGİDE KARAR KILDIK!
Maliye politikasının vergi ayağı yine hareketli, 
harcamalar tutulamıyor...
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edeceğini	belirtti.
• Türkiye’de	%12	olan	sermaye

piyasası	finansal	katkı	oranının	
batı	ülkelerindeki	seviyelere	
(ABD’de	%60,	Avrupa	Birliği’nde	
%30)	yükseltilmesi	gerektiğini,	
bu	şekilde	ekonominin	krizlere	
karşı	daha	dirençli	hale	geleceğini	
vurguladı.

• Para	politikası	kapsamında
alınan	tedbirlerde	sadeleşmenin	
devam	edeceğini;	yapısal	
önlemlerin	de	gündemlerinde	
olduğunu	söyledi.

• Önümüzdeki	dönemde	sanayi
politikalarının,	katma	değerli	
üretim	ve	teknolojik	gelişmeyi	
sağlamaya	dönük	olacağının	altını	
çizdi.

• Bir	yandan	vergi	kanunlarında
yaralan	bazı	muafiyet	ve	
istisnaların	kaldırılacağını	ya	
da	sınırlanacağını	diğer	yandan	
de	gerekirse	yeni	tasarruf	
önlemlerinin	de	alınabileceğini	
açıkladı.

Panelin	diğer	konuşmacıları	
Polonya	Eski	Başbakanı	ve	Merkez	
Bankası	Eski	Başkanı	Prof.	Dr.	
Marek	M.	Belka	ile	Macaristan	
Eski	Merkez	Bankası	Başkanı	
Prof.	Dr.	Andras	Simor,	kendi	
ülke	deneyimlerini	anlattılar.	
Konuşmacılar,	enflasyonist	
süreçte	görevlerinde	yaşadıkları	
ile	bizim	içinde	bulunduğumuz	
durumdan	çıkışa	katkı	yapacak	
tavsiye	ve	önerilerini	dile	
getirdiler.	Merkez	Bankalarının	
karar	süreçleri	ile	araç	
kullanımında	bağımsızlığının,	
kredibilitenin	ve	ekonominin	
her	kesimi	ile	sağlıklı	iletişimin	
önemine	dikkat	çektiler.	Prof.	
Belka’nın,	“Hiçbir	merkez	bankası	
başkanı,	reel	sektörün	içinde	
bulunduğu	durumu	görmezlikten	
gelemez”	ifadesiyle	panele	
damgasını	vurdu.

Vergide atılacak somut 
adımlar netleşiyor 
Sayın	Bakanın	HUV	panelinde	

yeni	vergi	düzenlemeleri	ile	
ilgili	mesajlarının	içeriğinde	
neler	olduğu,	panelden	yaklaşık	
10	gün	sonra	kamunun	ve	iş	
aleminin	değişik	platformlarında	
yapılan	sunumlarda	ortaya	çıktı.	
Ardından	yapılan	açıklamalarla	
da	borsadaki	işlemlerle	ilgili	
düşünülen	vergiden	vazgeçildiği,	
yapılan	hazırlığın	bayram	sonrası	
TBMM	gündemine	taşınacağı	
açıklandı.	Yapılması	düşünülen	
değişikliklerin;	başta	Gelir	ve	
Kurumlar	Vergisi	kanunları	olmak	
üzere	Vergi	Usul	Kanunu,	Katma	
Değer	Vergisi	Kanunu,	Özel	
Tüketim	Vergisi	kanunlarında	
ve	yapılan	açıklamaların	
ötesinde	çok	kapsamlı	olacağı	
anlaşıldı.	Geçmişte	yaptığım	
görevler	nedeniyle	edindiğim	
tecrübelerime	göre;	yapılan	
çalışmalar	sonucundaki	
hazırlıklar	ile	hazırlanan	ilk	teklif	
metinlerin	tamamı	TBMM’de	
milletvekillerince	teklif	edilen	
metinde	yer	almayabilir.	Ayrıca	
TBMM	sürecinde,	teklif	edilen	
metinde	yer	alan	maddelerde	
revizyona	gidilebilir,	ayrıca	
tekliften	bazı	maddelerin	
çıkarılması	ya	da	yeni	maddelerin	
eklenmesi	de	söz	konusu	
olabilir.	Örneğin,	teklifte	borsa	
işlemlerinin	vergilendirilmesi	
konusunda	yapılması	beklenen	
düzenleme(ler)den	vaz	geçildiği	
açıklandı.	Bu	yazıyı	kaleme	
aldığımız	gün	itibarıyla	teklifte	
yer	alması	beklenen	konulardan	
önemli	olanları:

• Çok	uluslu	şirketlere	OECD
anlaşmasına	göre,	yerli	şirketlere	
ve	gelir	vergisi	mükelleflerine	ise	
ciro	ve	matraha	göre	asgari	gelir/
kurumlar	vergisi	uygulaması,

•KDV’de	olduğu	gibi	kurumlar

vergisinde	de	tevkifat	kapsamının	
genişletilmesi,

• Borsada	işlem	görmeyen
hisselerin	iki	yıldan	fazla	
elde	tutulması	halinde	gelir	
vergisinden	istisna	uygulamasının	
kaldırılması,

• Gayrimenkullerin	beş	yıl
sonra	satışındaki	istisnanın	
sınırlandırılarak	kaldırılması,

• Şirketlerde,	iştirak	hissesi
satış	kazancı	istisnasının	
%75’ten	%25’e	düşürülmesi;	yeni	
edinilecek	hisselerde	tamamen	
kaldırılması,

• GYO	ve	GYF’lerde	istisnanın,
kazançların	%50’sinin	dağıtımı	
şartına	bağlanması,

• Serbest	bölgelerde	kazanç
istisnasının,	ihracat	gelirleri	ile	
sınırlandırılması,

• Vergide	parasal	ve	hapis
cezalarının	artırılması,

• Deniz	taşımacılığındaki
hizmetlerde	KDV	istisnasının,	yük-
yolcu	gemileri	dışında	kaldırılarak	
kısmi	istisnaya	dönüştürülmesi,

• Teknogirişimlerin
çalışanlarına	hisse	senedi	
opsiyonuna	istisna	ile	kripto	
varlıklara	işlem	vergisi	getirilmesi,	
olarak	özetlenebilir.

Vergi	paketinde,	yukarıdaki	
konular	dışında;	kayıtdışılığa	
yönelik	yeni	önlemler	ile	kısa	
dönemde	gelir	artırıcı	bazı	
düzenlemelerin	de	yer	alacağı	
anlaşılmaktadır.	Kamunun	
ek	gelir	arayışında	olduğu	bu	
dönemde	de	vergi	ayağı	bir	kez	
daha	hareketlendi.	Doğrusu,	
vergi	artışlarından	önce	kamuda	
etkili	bir	tasarruf	döneminin	
başlatılmasıdır.	Tabii	ki	vergi	
paketine	toplumun	genelinin	
desteği	ihmal	edilmemeli,	
yeni	düzenlemelerin	yürürlüğü	
için	de	makul	geçiş	süreleri	
öngörülmelidir.

EGE’DEN
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12	Mart	2024	tarihli	ve	32487	
sayılı	Resmi	Gazete’de	yayımlanan	
7499	Sayılı	Ceza	Muhakemesi	
Kanunu	ile	Bazı	Kanunlarda	
Değişiklik	Yapılmasına	Dair	Kanun	
ile	6698	Sayılı	Kişisel	Verilerin	
Korunması	Kanunu’nda	önemli	
değişiklikler	meydana	gelmiştir.	
İşbu	değişiklikler,	özellikle	yurt	
dışına	veri	aktarımı	ve	özel	
nitelikli	kişisel	verilerin	işlenmesi	
şartlarına	yönelik	olmakla	birlikte	
1	Haziran	2024	tarihinden	itibaren	
yürürlüğe	girmiştir.

Yapılan	mevzuat	düzenlemesi	
ile	birlikte	Türk	hukukundaki	kişisel	
verilerin	korunmasına	ilişkin	yasal	
düzenlemelerde	meydana	getirilen	
değişiklik,	Avrupa	Birliği’nin	GDPR’ı	
ile	uyumlu	hale	gelinmesi	için	
olumlu	bir	adımdır.

Nitekim	Kişisel	Verilerin	
Korunması	Kanunu’nda	yer	
alan	özel	nitelikli	kişisel	veriler	
kategorisinde	önemli	bir	değişiklik	
yapılmakla	birlikte	artık	‘sağlık	ve	
cinsel	hayat’	ile	‘diğer	özel	nitelikli	
veriler’	arasındaki	ayrım	ortadan	
kalkmış;	bu	verilerin	işlenmesine	
izin	veren	hukuki	sebepler	
genişletilmiştir.	Bu	düzenlemeler,	
veri	koruma	standartlarını	
güçlendirirken	uluslararası	uyumu	
da	teşvik	etmektedir.	Bu	bağlamda	
detaylandırmak	gerekirse:

1. ÖZEL NİTELİKLİ KİŞİSEL 
VERİLERİN İŞLENMESİ
KVKK	Madde	6	kapsamında,	

özel	nitelikli	kişisel	verilerin	
işlenmesine	ilişkin	esaslar	
yeniden	şekillendirilmiştir.	Yapılan	
son	yasal	düzenleme	ile	birlikte	
kişilerin	açık	rızası	olmaksızın	özel	
nitelikli	kişisel	verilerinin	işlenmesi	
yasağına	geniş	kapsamlı	istisnalar	
tanımlanmıştır.	Bu	değişiklikler	
ışığında,	belirli	şartların	
mevcudiyeti	durumunda,	özel	
nitelikli	kişisel	verilerin	işlenmesi	
mümkün	hale	gelmiştir.	İşbu	
şartlar:

• İlgili	kişinin	açık	rızasının
olması,

• Kanunlarda	açıkça
öngörülmesi,

• Fiili	imkânsızlık	nedeniyle
rızasını	açıklayamayacak	durumda	
bulunan	veya	rızasına	hukuki	
geçerlilik	tanınmayan	kişinin,	
kendisinin	ya	da	bir	başkasının	
hayatı	veya	beden	bütünlüğünün	
korunması	için	zorunlu	olması,

• İlgili	kişinin	alenileştirdiği
kişisel	verilere	ilişkin	ve	
alenileştirme	iradesine	uygun	
olması,

• Bir	hakkın	tesisi,	kullanılması
veya	korunması	için	zorunlu	
olması,

• Sır	saklama	yükümlülüğü

altında	bulunan	kişiler	veya	
yetkili	kurum	ve	kuruluşlarca,	
kamu	sağlığının	korunması,	
koruyucu	hekimlik,	tıbbi	teşhis,	
tedavi	ve	bakım	hizmetlerinin	
yürütülmesi	ile	sağlık	hizmetlerinin	
planlanması,	yönetimi	ve	
finansmanı	amacıyla	gerekli	
olması

• İstihdam,	iş	sağlığı	ve
güvenliği,	sosyal	güvenlik,	
sosyal	hizmetler	ve	sosyal	
yardım	alanlarındaki	hukuki	
yükümlülüklerin	yerine	getirilmesi	
için	zorunlu	olması,

• Siyasi,	felsefi,	dini	veya
sendikal	amaçlarla	kurulan	
vakıf,	dernek	ve	diğer	kâr	
amacı	gütmeyen	kuruluş	ya	
da	oluşumların,	tâbi	oldukları	
mevzuata	ve	amaçlarına	uygun	
olmak,	faaliyet	alanlarıyla	
sınırlı	olmak	ve	üçüncü	kişilere	
açıklanmamak	kaydıyla;	
mevcut	veya	eski	üyelerine	ve	
mensuplarına	veyahut	bu	kuruluş	
ve	oluşumlarla	düzenli	olarak	
temasta	olan	kişilere	yönelik	
olması

2. KİŞİSEL VERİLERİN YURT 
DIŞINA AKTARILMASI
Yurt	dışına	aktarım	hususuna	

ilişkin	düzenleme	ile	kişilerin	açık	
rızasına	binaen	yurt	dışına	veri	

Av. Murat ULUSU
EBSO Hukuk Danışmanı

ÖZEL NİTELİKLİ KİŞİSEL VERİLERİN 
İŞLENMESİ VE YURT DIŞINA 
AKTARILMASINDA SON DURUM
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HUKUK

aktarımı	öncelikli	hukuka	uygunluk	
sebebi	olmaktan	çıkarılmış;	kişisel	
verilerin	yurt	dışına	aktarımı	için	
3	alternatif	öngörülmüştür.	İşbu	
alternatifler:

2.1. YETERLİLİK KARARINA 
DAYALI VERİ AKTARIMI
‘Yeterlilik	Kararı’	kurumu	

getirilmiştir.	Bu	yeni	düzenlemeye	
göre,	Kişisel	Verileri	Koruma	
Kurulu,	belirli	ülkeler,	uluslararası	
kuruluşlar	veya	sektörler	için	
yeterlilik	kararlarını	en	fazla	dört	
yıllık	periyotlarla	Resmi	Gazete’de	
ilan	edecektir.	Yeterlilik	kararı	
alınan	bu	bölgelere,	veri	sorumluları	
ve	işleyenler	tarafından	kişisel	
veri	aktarımı	mümkün	olacaktır.	
Yeterlilik	kararı	verilmesinde	etkili	
olacak	faktörler	şunlardır:

• Karşılıklılık,
• Veri	aktarımı	yapılacak

ülkenin	mevzuatı	ve	uluslararası	
kuruluşların	uyguladığı	kurallar,

• Veri	aktarımı	yapılacak	ülkenin
veya	uluslararası	kuruluşun	
bağımsız	ve	etkin	bir	veri	koruma	
kurumuna	sahip	olması	ile	adli	
ve	idari	başvuru	yollarına	sahip	
olması,

• Veri	aktarımı	yapılacak	ülkenin
Türkiye’nin	de	üyesi	olduğu	küresel/
bölgesel	kuruluşlara	üyeliği,

• Uluslararası	sözleşmelere	taraf
olma	durumudur.

Bu	düzenleme,	kişisel	verilerin	
yurt	dışına	aktarılmasında,	GDPR	
ile	uyumlu	bir	şekilde,	sadece	veri	
sorumlularına	değil,	aynı	zamanda	
veri	işleyenlere	de	imkan	tanıyarak	
veri	koruma	mevzuatında	önemli	
bir	adım	atmıştır.

2.2. UYGUN GÜVENCELERE 
DAYALI VERİ AKTARIMI
Uygun	güvenceler	dayalı	

aktarım	yöntemi	ise	yeterlilik	
kararı	olmayan	durumlarda	kişisel	
verilerin	yurt	dışına	aktarılması	
için	öngörülmüştür.	Bu	yöntem,	
yeterlilik	kararı	gerektirmemekle	
birlikte	alternatif	bir	yoldur.	

Hal	böyle	olmakla	birlikte	işbu	
yöntemin	uygulanabilmesi	için	
aşağıdaki	üç	koşulun	birlikte	
bulunması	zorunludur.	İşbu	şartlar:

• Kanun’un	5.	ve	6.
maddelerinde	belirtilen	kişisel	ve	
özel	nitelikli	kişisel	verilerin	işlenme	
şartlarının	sağlanması,

• İlgili	kişinin	haklarının,	verinin
aktarılacağı	ülkede	de	kullanılabilir	
olması,

• Verinin	aktarılacağı	ülkede,
kişisel	verilerin	korunmasına	
yönelik	etkili	yasal	mekanizmaların	
bulunmasıdır.

2.3. ARIZİ DURUMLARA 
DAYALI VERİ AKTARIMI
Bu	yöntem	ise,	yeterlilik	kararı	

olmayan,	uygun	güvenceler	
sağlanamayan	durumlarda,	
belirli	istisnai	koşullar	altında	ve	
geçici	bir	süre	için	kişisel	verilerin	
yurt	dışına	aktarılmasına	olanak	
sağlamaktadır.	İşbu	istisnai	
durumlar:

• İlgili	kişinin	riskler	hakkında
bilgilendirilmesi	ve	açık	rızasının	
alınması,

• İlgili	kişi	ile	veri	sorumlusu
arasında	sözleşmenin	ifası	veya	
sözleşme	öncesi	tedbirlerin	
uygulanması	için	zorunluluk,

• İlgili	kişinin	yararına,	veri
sorumlusu	ile	başka	bir	gerçek	veya	
tüzel	kişi	arasında	sözleşmenin	
kurulması	veya	ifası	için	zorunluluk,

• Üstün	kamu	yararı	için
zorunluluk,

• Bir	hakkın	tesisi,	kullanılması
veya	korunması	için	veri	
aktarımının	zorunluluğu,

• Rızasını	açıklayamayacak
durumdaki	kişinin	veya	rızası	
hukuken	geçerli	olmayacak	kişinin	
hayatı	veya	beden	bütünlüğünün	
korunması	için	zorunluluk,

• Kamuya	açık	sicillerden	veri
aktarımı,	ilgili	mevzuatta	belirtilen	
şartların	ve	meşru	menfaatin	
varlığı.

1	Eylül	2024	tarihine	kadar,	
veri	sorumlularının	yurt	dışı	

veri	aktarımlarını	bu	istisnalar	
çerçevesinde	gözden	geçirmeleri	
ve	aktarımlarını	sürdürebilmeleri	
için	gerekli	güvenceleri	
sağlamaları	gerekecektir.

3. YÜKÜMLÜLÜĞE
AYKIRILIK
Hal	böyle	olmakla	birlikte	

yukarıda	anılı	mevzuat	gereklilikleri	
kapsamında	veri	sorumluları	ve	
veri	işleyenlere	yurt	dışı	aktarım	
için	gerekli	sözleşmeleri	5	iş	
günü	içerisinde	Kişisel	Verileri	
Koruma	Kurumu’na	bildirme	
yükümlülüğü	getirilmiş	olup	bu	
yükümlülüğe	riayet	edilmemesi	
halinde	ise	50.000,00-TL’den	
1.000.000,00-TL’ye	kadar	idari	
para	cezas	uygulanabilecektir.

4. SONUÇ
Yukarıda	yapmış	olduğumuz	

açıklamalar	ışığında	belirtmek	
gerekir	ki	işbu	düzenleme	ile	
birlikte	yurt	dışına	veri	aktarımı	
konusunda	standart	sözleşmelerin	
Kişisel	Verileri	Koruma	Kurumu’na	
bildirilmesini	zorunlu	hale	
gelmiştir.	Dolayısıyla	mevcut	
aydınlatma	metinleri	ve	rıza	
formlarının,	kişilerin	açık	rızaları	
içerecek	ve	güncel	mevzuata	
uygun	olacak	şekilde	tadil	edilmesi	
gerekmektedir.

Bu	bağlamda	usul	ve	yasaya	
aykırılıkların	meydana	gelmesine	
engel	olunabilmesi	adına	
Kurum’un,	yurt	dışı	veri	aktarımları	
için	yönetmelikler	yayınlaması	
ve	standart	sözleşme	hükümleri	
ile	bağlayıcı	şirket	kurallarına	
dair	kılavuzları	güncellemesi	
gerekmektedir.

Neticeten	yapılan	işbu	
mevzuat	düzenlemelerin	ve	
hukuki	adımların,	kanunların	
uygulanabilirliğini	arttırdığı	
ve	kişisel	verilerin	işlenmesi	
ve	korunması	açısından	
uluslararası	düzen	ile	uyumlu	hale	
getirilmesine	katkı	sağlandığı	
görüş	ve	kanaatindeyim.
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Meclis	Başkanı	H.	İbrahim	
Gökçüoğlu,	Mayıs	ayı	Meclis	

toplantısının	başında	yaptığı	
açılış	ve	Başkanlık	sunuşları-
nın	başında,	19	Mayıs	Atatürk’ü	
Anma,	Gençlik	ve	Spor	Bayramını	
kutladı.	Gökçüoğlu,	ayrıca	80’ci	
TOBB	Genel	Kurulu’nun	başarıyla	
gerçekleşmesinden	ötürü	dele-
geleri	tebrik	etti.

Atatürk’ün	sığınmacı	ya-
sasının	hatırlanması	gereken	
günlerin	yaşandığını	dile	ge-
tiren	Gökçüoğlu,	“Bu	yasada	
‘Türk	soylu	olmayanlar	istediği	

yere	yerleşemez,	anadili	Türkçe	
olmayanlar	müstakil	mahalle	
kuramaz,	işçi	ve	sanatçı	küme-
si	oluşturamaz,	ecnebilerin	bir	
belediyedeki	nüfusu	yüzde	10’u	
geçemez’	denmektedir.	Bugüne	
kadar	düzensiz	ve	hiçbir	sayısal	
kontrole	bakılmaksızın	yerleşime	
izin	verildiği	için	şehirlerde	getto-
lar	oluşmaya	başlamıştır.	Hafta	
içinde	TÜİK’in	açıkladığı	nüfus	
artış	oranları	2022’de	binde	7,1	
iken,	2023’de	binde	1,1	olarak	
gerçekleşmiştir.	Bu	durum,	gelen	
sığınmacıların	yüksek	doğum	
oranları	ile	demografik	yapımızı	

ciddi	şekilde	bozacağının	göster-
gesi	olup,	acilen	geçici	sığınma-
cıların	ülkelerine	gönderilmesi	
için	proje	uygulamasına	geçilme-
lidir”	dedi.

Ekonomik gelişmeler
Türkiye’nin	istihdam	oranı-

nın	yüzde	57,3	ile	Avrupa	Birliği	
ülkeleri	ve	İngiltere	içinde	en	
düşük	seviyede	olduğuna	dikkat	
çeken	Gökçüoğlu,	“Bu	rakam	
ile	ülkemizi	yüksek	gelir	grubu	
ülkeleri	arasına	dahil	etmemiz	
mümkün	değildir.	Ülkemiz,	hala	
bekleyen	2,5	milyon	EYT’liyi	

Gökçüoğlu’ndan
Meclis temennileri

MECLİS
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mutsuz	emekliler	arasına	ilave	
etme	çalışmaları	yapıyor.	Uzun	
yıllardır	siyasiler	seçim	kazan-
mak	için	geleceği	görmeden	
günlük	menfaatleri	için	hesapsız	
bir	şekilde	40	yaşında	emeklilik	
hakkı	vererek,	tüm	emeklileri	
açlık	seviyesine	getirmişlerdir.	
‘Ekonomiyi	düzeltmek	için	11,1	
trilyonluk	bütçe	harcamasında	
100	milyar	TL	azalttım,	bakın	ta-
sarruf	yaptım’	diyorsunuz.	Böyle	
kemer	sıkma	olmaz.	Fedakarlığı	
her	zamanki	gibi	verilmiş	hakları	
elinden	alınarak	işçi,	memur,	
emekli,	küçük	esnaf	ve	orta	öl-
çekli	işletmeler	yapıyor,	üst	gelir	
grubu	ve	siyasette	hiçbir	feda-
karlık	yok.	Bu	durumda	toplum	
isyan	ediyor	ve	programa	inan-
mıyor”	diye	konuştu.

Ekonomik	krizin	derinleşme-
sine,	konkordato,	iflas	ve	kar-
şılıksız	çek	sayısının	artmasına	
rağmen	toplum	kesimlerinde	
yeterli	oranda	aksiyon	görülme-
diğini	dile	getiren	Gökçüoğlu,	
“TOBB,	TİM,	TÜBİTAK,	sendikalar,	
siyasetin	çok	küçük	kısmı	ve	bazı	
sivil	toplum	kuruluşlarının	cılız	
beyanatları	dışında	hiçbir	aksiyon	
göremiyoruz	maalesef.	Bunlar,	
sivil	toplum	kuruluşları	güçlü	
olmayan	ülkelerin	her	zaman	
yaşadıkları	sonuçlardır”	ifadesini	
kullandı.

Toplumsal şiddet
Toplumdaki	şiddet	sarmalı-

nın	dur	durak	bilediğini	belirten	
Gökçüoğlu,	“Ülkemizin	en	saygın	
meslek	sahiplerini;	öğretmen-
leri,	doktorları	ve	de	maalesef	ki	
özellikle	kadınları	hedef	alan	bu	
şiddet	olayları,	her	geçen	gün	
vicdanlarımızı	daha	çok	yaralıyor.	
Bakınız,	2023	yılında	yaklaşık	
450	kadın,	2024	yılının	ilk	4	
ayında	ise	124	kadın	öldürülmüş.	
Yıllardır,	tüm	çabalara	rağmen	

kadın	cinayetleri	engellenemi-
yorsa	toplumsal	çöküşe	sürük-
leniyoruz	demektir.	En	başta	
kadınlarımızı	ve	çocuklarımızı	
korumamız	gerekiyor”	dedi.

TOBB ve Oda mevzuatı
TOBB	kanununun	Birlik	Yöne-

tim	Kurulu	Başkanı	ve	Oda	Mec-
lisleri	ile	ilgili	maddeleri	ile	Oda	
Muamelat	Yönetmeliğini,	EBSO	İç	
Yönergesinin	sekizinci	maddesi-
ni,	Meclis	Başkanının	Görevlerini	
belirten	10’uncu	maddesini,	Oda	
Yönetim	Kuruluna	ilişkin	13’üncü	
maddesini	ve	Yönetim	Kurulu	
Başkanının	Görevlerine	ilişkin	
15’inci	maddesinin	(a)	ve	(b)	fık-
ralarını	Meclis	Üyelerine	okuyan	
Gökçüoğlu,	“Bu	bilgiler	ışığında,	
TOBB’da	Meclis	olmadığı	için	ka-
nuna	göre	Birlik	Başkanı,	Yönetim	
Kurulu	Başkanıdır	ve	tek	başkan	
vardır.	Oda	ve	Borsalarda	Meclis	
Başkanı	ve	Yönetim	Kurulu	Baş-
kanı	olarak	iki	Başkan	olduğu	için	
TOBB	Kanunu,	Muamelat	Yönet-
meliği	ve	Oda	iç	yönergelerinde	
Oda	Başkanı	unvanı	ve	hitabı	
yoktur;	Yönetim	Kurulu	ve	Meclis	
Başkanları	vardır.	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Oda	bütçesini	yönettiği	
ve	hukuki	temsilci	olduğu	için	
ilçe	seçim	kurulu	denetiminde	
seçilir.	Şirket	genel	kurullarındaki	
Bakanlık	temsilcisi	gibi,	seçim	
kurulu	görevini	yerine	getirir”	
diye	konuştu.

Gökçüoğlu,	EBSO	yönerge-
lerinin	Toplantıya	Katılmama,	
Konuşmacılar	ve	Süre	ile	Kürsüyü	
Kullanmaya	ilişkin	maddelerini	
de	Üyelerle	paylaştı	ve	Whatsapp	
gruplarına	ilişkin	olarak	sadece	
resmi	ve	kurumsal	duyuruların	
yapıldığı	grupların	üye	cevap-
larına	kapalı	olduğunu,	sadece	
Meclis	Üyelerinin	bulunduğu	
gruplarının	ise	Üyelerce	kurabile-
ceğini	söyledi.

EBSO’nun	42	yıldır	gerçek-
leştirdiği	ve	marka	haline	gelen	
“Üretimden	Satışlarına	Göre	100	
Büyük	Sanayi	Kuruluşu”	çalışma-
sının	2023	yılına	ilişkin	sonuçla-
rının	açıklandığını	hatırlatan	Gök-
çüoğlu,	“	100	Büyük	Firmamız,	
üretimleriyle	ve	ihracatlarıyla,	
kentimize	olduğu	kadar	ülkemiz	
ekonomisine	de	bu	zorlu	zaman-
larda	güç	katıyorlar.	Sıralamada	
yer	alan	tüm	firmalarımızı	tebrik	
ediyor,	başarılarının	devamını	
diliyorum”	ifadesini	kullandı.

Gökçüoğlu,	Türkiye	Şampi-
yonu	olan	Pınar	Karşıyaka	U16	
Erkekler	Basketbol	Takımı’nı,	
Genç	Kızlar	Türkiye	Şampiyona-
sında	çeyrek	finale	çıkan	Karşı-
yaka	Voleybol	Takımı’nı,	futbolda	
Süper	Lig	Şampiyonu	Galatasa-
ray	Kulübünü,	Süper	Lig’i	ikinci	
bitiren	Fenerbahçe	Kulübünü,	
Türkiye	Ziraat	Kupası’nı	kaza-
nan	Beşiktaş	Kulübünü,	İzmir’i	
gururlandırarak	Süper	Lig’e	çıkan	
Göztepe	Kulübünü	tebrik	ederek	
başarılarının	devamını	diledi.	
Gökçüoğlu,	futbolda	derbi	ma-
çından	sonra	spor	ve	centilmen-
lik	dışı	olarak	yaşanan	olayları	ve	
kulüp	başkanlarının	tutumlarını	
şık	bulmadığını	da	ifade	etti.

Karadağ gezisi
EBSO	Meclis	Üyelerinin	sosyal	

faaliyetleri	kapsamında	geçtiği-
miz	yıl	gerçekleştirilen	Selanik	
gezisinin	ardından,	ikinci	gezinin	
Balkan	ülkesi	Karadağ	Cum-
huriyeti’ne	yapıldığını	belirten	
Gökçüoğlu,	“Meclis	Üyelerimiz	ile	
ikinci	gezimizi	15-20	Mayıs	2024	
tarihleri	arasında	Karadağ’a	ger-
çekleştirdik.	Geçen	yıl	Selanik’e	
gitmiştik,	bu	yıl	Karadağ’a	gittik.	
Çok	güzel	ve	çok	keyif	dolu	bir	
gezi	oldu.	Katılan	tüm	arkadaşla-
rıma	teşekkür	ediyorum”	ifadesi-
ni	kullandı.

MECLİS
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Yorgancılar: “Yeşil pasaport döviz 
harcamak için değil, döviz kazandırmak 

için yurtdışına çıkanlara verilmeli”
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “Yeşil pasaport konusunda AB’nin iyi niyeti 
suistimal edilmeden toplamda 140 bin olan ihracatçı firma için yer açılması, ihracat seviyesine 
göre kademeler revize edilerek, firmalardan daha çok kişinin yeşil pasaport alabilmesi, 365 Oda 

ve Borsamızın toplam sayıları 10 bin 700 olan meclis üyelerine verilmesi gerekiyor” dedi.

MECLİS

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	EBSO	

Meclisi’nin	Mayıs	ayı	toplantısın-
da	yaptığı	konuşmasının	başında	
Geçmiş	Dönem	Meclis	Başka-
nı	Kemal	Çolakoğlu’na	Meclisi	
onurlandırdığı	ve	kıymetli	gö-
rüşlerini	paylaştığı	için	teşekkür	
etti.	Yorgancılar,	“Sevgili	Kemal	
Çolakoğlu	Başkanımızın	anlat-

mış	olduğu	hikayelerin	büyük	
bir	çoğunluğuna	bende	şahidim.	
Ankara	Esenboğa	Havaalanının	
yolundaki	otelde	yapılan	TOBB	
Genel	Kurulu,	benim	hayatımda	
katıldığım	ilk	TOBB	Genel	Ku-
ruluydu	ve	çok	renkliydi.	İleride	
bu	camiada	alacağım	görevleri	
o	dönem	elbette	bilmiyordum.	
TOBB	gerçekten	bir	üniversite-
dir	ve	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	

da	ayrı	bir	üniversitedir.	Çünkü	
burada	insanları	tanıyorsunuz,	
farklı	görüşlere,	düşüncelere,	
beklentilere	şahit	oluyorsunuz.	
Meslekler	farklı	ama	sıkıntı-
lar	ortak.	Bu	kürsü	de	çözüm	
bulmak	adına	herkese	açık	olan	
bir	kürsüdür.	Buraya	çıkıp	ilk	kez	
konuştuğumda	ben	de	heyecan-
lanmıştım.	Siz	anlatacaksınız	ki	
bizler	çözüm	bulalım.	Siz	burada	
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anlatmadığınız	müddetçe	günlük	
konularınızdan	ancak	bana	
direkt	olarak	ulaştığınızda	bilgi	
sahibi	olabiliyorum	ve	o	zaman	
da	çözümü	için	elimden	gelen	
gayreti	gösteriyorum.	Telefon-
larımızda	da	muhtelif	gruplar	
var,	o	gruplarda	herkes	her	şeyi	
yazabilir,	arzu	ettiğini	dile	getire-
bilir.	Spor	da	konuşuluyor,	siyaset	
de	konuşuluyor,	farklı	görüşler	
dile	getiriliyor.	Hepsine	saygı	
duyuyorum.	Gerçek	sıkıntılarınız	
için	kürsü	burada	açık.	Yeter	ki	
burada	konuşulsun.	Biz	de	çö-
züm	bulmak	için	elimizden	gelen	
gayreti	gösterelim”	dedi.

Yorgancılar,	19	Mayıs	Ata-
türk’ü	Anma,	Gençlik	ve	Spor	
Bayramını	kutlayarak,	“19	
Mayıs	Bayramımızı	bir	kez	daha	
yaşamaktan	büyük	mutluluk	
duyduğumu	ifade	etmek	istiyo-
rum.	Başta	ülkemizin	kurucusu	
Gazi	Mustafa	Kemal	Atatürk	ve	
silah	arkadaşlarını	bir	kez	daha	
rahmetle,	şükranla,	minnetle	yad	
ediyorum”	diye	konuştu.

İzmir’in	köklü	spor	kulüplerin-
den	Karşıyaka’nın	futbolda	uzun	
süredir	başarıya	hasret	kaldığını	
dile	getiren	Yorgancılar,	“Karşıya-
ka’nın	hem	basketbolda,	hem	de	
kadınlar	voleybolda	birinci	olması	
bizim	için	gurur	kaynağı	oldu.	
Göztepe’nin	Süper	Lig’e	tekrar	
çıkması,	İzmir’imiz	açısından	
gerçekten	son	derece	önemli	
bir	başarıdır.	Çünkü	deplasma-
na	gelen	takımlar,	uluslararası	
fuarlarımıza	benzer	şekilde	kente	
para	bırakıyor.	İzmir’imizin	Süper	
Lig’deki	takım	sayısının	artma-
sını	temenni	ediyorum.	Türkiye	
Kupasını	kazanan	Beşiktaş’ı	
da	tebrik	ediyorum.	Tabii	ki	en	
büyük	tebrik,	Türkiye	Süper	Ligi’ni	
şampiyon	olarak	bitiren	Galata-
saray’a.	Galatasaray’ın	Şampi-
yonlar	Ligi’ndeki	başarısını	daha	

üst	seviyelere	çıkarması	da	en	
büyük	temennimiz.	Ancak	esas	
beklentimiz	nerededir	derseniz;	
önümüzdeki	ay	başlayacak	olan	
Avrupa	Futbol	Şampiyonasında	
ve	A	Milli	Futbol	Takımımızda.	
Milli	Takımımızın	orada	yüzümü-
zü	güldürecek	sonuçlar	alma-
sını	temenni	ediyoruz”	ifadesini	
kullandı.

TOBB Genel Kurulu
Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	

Birliği’nin	80’inci	Genel	Kurul	
Toplantısının	15	Mayıs	tarihinde	
gerçekleştirildiğini	hatırlatan	
Başkan	Yorgancılar,	“Hizmet	
Şeref	Belgesi	Plaket	Töreni’ne,	
Cumhurbaşkanımız	ve	ilgili	
tüm	Bakanlarımız	katıldı.	Genel	
Kurul	akşamında	verilen	yeme-
ğe,	Cumhurbaşkanı	Yardımcısı	
Cevdet	Yılmaz,	TBMM	Başkanı,	
Ticaret	Bakanı,	Ulaştırma	ve	
Altyapı	Bakanı,	Milli	Eğitim	Baka-
nı,	CHP,	İyi	Parti,	Saadet	Partisi	
Genel	Başkanları,	STK	Başkan-
ları,	üst	düzey	yargı	mensupları,	
milletvekilleri	ve	bürokratlar	da	
katıldı.	Sayın	Başkan	iş	dünyası-
nın	konularına	değinirken,	Sayın	
Cumhurbaşkanımızın	vurguladığı	
iki	noktayı	paylaşmak	istiyorum;	
‘Özel	sektörümüz	eleman	eksik-
liğinden	dolayı	işlerini	büyüte-
mez	hatta	daralmaya	giderken,	
istihdam	kapısı	olarak	devlete	
yüklenilmesi	vahim	bir	hatadır.	İş	
gücü	piyasasında	ihtiyaç	duyulan	
beceri	ve	yetkinlikleri	geliştire-
cek	nitelikli	istihdamı	artırmaya	
yönelik	politikalara	ağırlık	ve-
receğiz’	dedi.	İkincisi	ise,	365	
Oda	ve	Borsa	Başkanlarına	yeşil	
pasaport	müjdesini	vermesidir.	
Bu	jest	için	Sayın	Cumhurbaş-
kanına	teşekkür	ediyoruz.	Ancak	
ihracatçılarımızın	vize	sorunun	
giderilmesi	ve	yeşil	pasaport	
imkanının	yaygınlaştırılması	tale-

bimizi	tekrarlıyorum”	dedi.

Komitelerin çalışmaları
Konuşmasının	başında	ifade	

ettiği	üzere	cep	telefonları	ara-
cılığıyla	farklı	Whatsapp	grup-
ları	kanallarında	iletişim	halinde	
olunduğunu	belirten	Yorgancılar,	
“Gruplarda	üyelerimiz	görüşle-
rini	daha	rahat	bir	şekilde	ifade	
ediyor,	etmelidir	de.	Ancak,	bu	
demek	değildir	ki,	kişilerle,	ku-
rumlarla	dalga	geçebilir,	nezaket	
ve	saygı	sınırını	aşabiliriz.	Ge-
çen	hafta	çok	üzüldüğüm	bazı	
yazışmalar	oldu.	Kağıt	ve	Kağıt	
Ürünleri	Sanayi	Komitesi’nden	
arkadaşımız,	Komitelerden	
Yönetim	Kuruluna	havale	edilen	
kararların	sürekli	‘bilgi	edinildi’	
şeklinde	geri	dönüşüne	ilişkin	
bir	sıkıntı	olduğu	konusunu	
Whatsapp	grubunda	dile	getirdi.	
Ancak	bunu,	‘caminin	iki	so-
kak	ilerisinde	sağda	diye	dalga	
geçilerek	tarif	edilen	Odamız-
da	yapılan	toplantılarda	alınan	
kararlar’	ifadesiyle	dile	getirdi.	
Burası	caminin,	hepimizin	ibadet	
ettiği	yerin	iki	sokak	ilerisindeki	
Oda	diye	tabir	edilecek	olan	bir	
Oda	değildir,	burası	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası’dır.	Bunun	şakası	da	
olmaz,	böyle	bir	üslup	da	olmaz.	
Çok	açıkça	söylüyorum;	ne	böyle	
bir	şaka	olur,	ne	böyle	bir	üslup	
olur.	Şimdi	size	Yönetim	Kurulu-
nun	bilgi	edinildi	diye	ifade	edilen	
konularına	geleceğim.	Yeni	dö-
nemde	Meslek	Komiteleri	toplam	
1.046	toplantı	yapmış	ve	3.134	
karar	almış.	Meslek	komitelerin-
den	104	karar	yönetime	havale	
edilmiş	ve	sadece	dokuz	tanesi	
‘bilgi	edinildi’	şeklinde	çıkmış.	
Yani	sadece	yüzde	8,6’lık	bir	
oran.	Sanki	iki	karardan	birinden	
bilgi	ediniliyor	gibi	bir	algı	ya-
ratmak,	bunu	gruplarda	yazmak	
kötü	niyetli	bir	yaklaşımdır.	Hem	



40 HAZİRAN 2024

MECLİS

bu	üslubu,	hem	de	bu	tabloları,	
sizlerin	değerlendirmelerinize	
sunuyorum”	diye	konuştu.

Dikili TDİOSB 
finansman desteği
Dikili’de	çalışmaları	devam	

eden	Tarıma	Dayalı	İhtisas	Orga-
nize	Sanayi	Bölgesinin	aldığı	fi-
nansman	desteğine	ilişkin	Meclis	
Üyelerine	bilgi	veren	Yorgancılar,	
“Genel	Kurul	için	Ankara’da	iken	
Dikili	Tarıma	Dayalı	İhtisas	Orga-
nize	Sanayi	Bölgesi’nin,	T.C.	Tarım	
ve	Orman	Bakanlığı’nın	desteğiy-
le	Dünya	Bankası’ndan	sağladığı	
30	milyon	dolar	finansman	için	
imzalar	atıldı.	Üç	yıl	ödemesiz	10	
yıl	vadeli,	yüzde	60’ı	hibe,	yüzde	
40’ı	geri	ödemeli	ve	yüzde	3	faiz-
le	alınan	bu	finansman,	OSB’mi-
zin	ihtiyaç	duyduğu	altyapı,	yol	ve	
benzeri	işlerde	kullanılacak.	Bu	
destek,	İzmir’deki	kardeş	Oda	ve	
kurumlarla	birlikte	yola	çıktığı-
mız	Tarıma	Dayalı	Dikili	OSB’mizi	
hedeflerine	daha	hızlı	ulaştıra-
caktır.	Tarım	ve	Orman	Bakanımız	
Sayın	İbrahim	Yumaklı	nezdinde	
emeği	geçen	herkese	teşekkür	
ediyorum.	Hayırlı	olsun”	ifadesini	
kullandı.

İzmir	Kavram	Meslek	Yüksek	
Okulu’nda	EBSO’nun	önerisiyle	
kaynak	teknolojisi	programının	
açılmasına	değinen	Yorgancılar,	
“Kavram	Meslek	Yüksek	Okulu	
iş	birliğiyle;	bölgemizdeki	firma-
ların	yoğun	olarak	talep	ettiği	
kaynakçılık	ara	eleman	ihtiyacına	
yönelik	olarak	yaptığımız	ortak	
çalışmalar	neticesinde,	‘kaynak	
teknolojisi’	programının	açıl-
ması	önerimiz	YÖK	tarafından	
onaylandı.	Sanayide	ara	ele-
man	sıkıntımıza	önemli	katkıda	
bulunacak	olan	söz	konusu	
programla,	Kaynak	Teknolojisi	
Teknikleri	yetişecek.	Bu,	ülkemiz-
deki	‘mesleksizlik’	konusundaki	

girişimlerimizden	sadece	sonun-
cusudur”	dedi.

Yeşil pasaport konusu
Konuşmasında	belli	kamu	

personellerine	ve	meslek	grup-
larına	verilen	yeşil	pasaportlarla	
ilgili	bilgi	ve	istatistikleri	paylaşan	
Başkan	Yorgancılar,	“2010	yılın-
dan	bu	yana	5,8	milyon	adet	yeşil	
pasaport	üretilmiş,	2023	yılında	
1,8	milyon	ile	rekor	kırılmıştır.	
Bu	yeşil	pasaportlar	TBMM	Eski	
Üyeleri	ve	Eski	Bakanlara;	kadro	
derecesi	1’inci,	2’nci	ve	3’üncü	
derece	olarak	çalışan	veya	bu	
kadro	derecesinden	çalışmakta	
iken	emekli	olan	devlet	memur-
larına;	1’inci,	2’nci	ve	3’üncü	
derece	kadro	karşılığı	çalışan	
ve	bu	derecelerde	sözleşmeli	
olarak	çalışmakta	iken	emekli	
olan	devlet	memurlarına;	kadro	
karşılığı	olmaksızın	çalışıp	emekli	
kesintileri	1’inci,	2’nci	ve	3’üncü	
derece	üzerinden	T.C.	Emekli	
Sandığına	yatırılan	çalışanlar	ile	
bu	durumda	çalışırken	emekli	
olan	sözleşmeli	devlet	memur-
larına,	görevleri	süresince	il,	ilçe	
ve	birinci	kademe	belde	belediye	
başkanlarına;	özelleştirme	kap-
sam	ve	programına	alınan	veya	
özelleştirilen	T.C.	Ziraat	Bankası,	
Halk	Bankası	ve	Emlak	Bankası	
çalışanlarından	4603	Sayılı	İş	
Kanununa	tabi	olmak	şartlarının	
tamamını	taşıyan	ve	bu	şartları	
taşırken	emekli	olan	veya	çekilen	
personele	ve	özelleştirilmeden	
önce	başlamış	olan	Türk	Telekom	
Müdürlüğü	çalışanlarından	belir-
tilen	şartları	taşıyanların	eşlerine,	
reşit	olmayan	çocuklarına	ve	evli	
bulunmayan,	iş	sahibi	olmayan	
öğrenimine	devam	eden	kız	ve	
erkek	çocuklarına	veriliyor.	Hu-
susi,	yani	yeşil	pasaport	‘Special	
Passport’	adı	altında	dünyada	
Türkiye’nin	yanı	sıra	Kanada,	

Brezilya,	Kuveyt,	Katar	ve	Tunus	
tarafından	da	düzenleniyor.	Ör-
neğin	Brezilya’da	yeşil	pasaport,	
Türkiye’dekine	benzer	şekilde	
kamu	görevlilerine	veriliyor”	diye	
konuştu.

Ülkemizde	ihracatçıların	da	
belli	oran	ve	şartlarda	yeşil	pa-
saport	alabildiklerini	dile	getiren	
Yorgancılar,	“Bir	firmanın	son	
üç	takvim	yılı	itibariyle	ihracat	
ortalaması	500	bin	dolar	ile	10	
milyon	dolar	arasında	ise	bir,	10	
ile	25	milyon	dolar	arasında	ise	
iki,	25-50	milyon	dolar	arasında	
ise	üç,	50-100	milyon	dolar	ara-
sında	ise	dört,	100	milyon	dolar	
üzerinde	ise	o	firmamız	için	beş	
adet	yeşil	pasaport	verilebiliyor.	
İhracatçı	firmaların	sahipleri,	or-
takları	ve	çalışanları	hususi	dam-
galı	pasaport	hakkından	böylece	
yararlanabilmekte.	Ayrıca,	fir-
manın	sahip	veya	ortaklarının	bir	
tüzel	kişi	olması	halinde	bu	tüzel	
kişiliğin	sahipleri,	ortakları	veya	
çalışanlarına	da	hususi	damgalı	
pasaport	verilmekte.	100	büyük	
firmamız	içinde	bu	kapsamda	92	
firmamızın	olduğunu	belirtmek	
isterim.	2023	itibari	ile	toplam	
ihracatçı	sayımız	139	bin	830’dur	
ve	KOBİ’lerimiz	tutar	olarak	
toplam	ihracatın	yüzde	31,6’sını	
gerçekleştirmektedir”	ifadesini	
kullandı.

“Döviz harcayana değil, 
kazandırana”
Yeşil	pasaport	verilmesi	ile	

ilgili	önerilerini	sıralayan	Başkan	
Yorgancılar,	“Öncelikle	döviz	
harcamak	için	gidene	değil,	döviz	
kazandırmak	için	gidene	verile-
cek	bir	düzenlemenin	yapılması	
gerekiyor.	2023	yılı	itibarı	ile	
kamuda	çalışan	5,2	milyon	kişi	ve	
aile	fertleri	dikkate	alındığında,	
kamuda	1’inci	derece	kademe-
den	itibaren	21	yılını	dolduran	
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çalışanlar	için	veya	müdür	ve	
üstü	şeklinde	belirli	unvanlara	
verilmesi,	emekliler	için	sadece	
yönetici	kademesine	bu	imkanın	
tanınması,	böylelikle	kapsamın	
daraltılıp,	AB’nin	iyi	niyeti	suis-
timal	edilmeden	toplamda	140	
bin	olan	ihracatçı	firma	için	yer	
açılması,	ihracat	seviyesine	göre	
kademeler	revize	edilerek,	fir-
malardan	daha	çok	kişinin	yeşil	
pasaport	alabilmesi,	365	Oda	ve	
Borsamızın	toplam	sayıları	10	
bin	700	olan	meclis	üyelerine	
verilmesi	gerekiyor”	dedi.

Vize istatistikleri
Avrupa	Birliği	Komisyonu	ta-

rafından	açıklanan	istatistiklere	
göre	vize	başvurularında	Türkiye	
genelinde	en	fazla	ret	yanıtının	
Estonya,	Danimarka	ve	Yunanis-
tan’dan	alındığını	ifade	eden	Yor-
gancılar,	“İzmir’de	2023	yılında	
yüzde	13	ile	ret	oranı	en	yüksek	
ülke,	en	büyük	ticaret	partne-
rimiz	olan	Almanya’dır.	İzmir’de	
konsolosluğu	olan	üç	ülkenin	ret	
ortalaması	ise	yüzde	9’dur.	Yani	
her	9	kişiden	biri	ret	yemiş	olu-
yor.	Bunun	ana	sebebini	de	Ekim	
ayı	Meclis	toplantımızda	sizlere	
anlatmıştım,	konu	yasal	olmayan	
yollardan	AB’ye	geçişlerin	artmış	
olmasıyla	ilgilidir.	Diğer	yandan,	
vize	alıp	giden	ve	sonra	iltica	
eden,	90	gün	sınırını	aşarak	AB	
ülkelerinde	kaçak	yaşamaya	de-
vam	eden	175	bin	kişiyle	ilgilidir.	
Sonuçta	da	böyle	bir	tablo	ortaya	
çıkmaktadır”	diye	konuştu.

Türkiye ekonomisi
Mayıs	ayı	itibariyle	var	olan	

parametrelere	dayanarak	Türkiye	
ekonomisine	ilişkin	değerlendir-
melerini	paylaşan	Yorgancılar,	
“Birkaç	kurumun	Mayıs	ayına	ait	
Türkiye	özelindeki	son	değerlen-
dirmelerini	paylaşmak	istiyorum.	

OECD;	‘Yapısal	reformların	uygu-
lamaya	konulması	makroekono-
mik	istikrarı	destekleyecektir	ve	
uzun	vadeli	potansiyel	büyümeyi	
artırmak	için	gereklidir.	Özellikle	
işgücü	piyasası	reformu,	yüksek	
kaliteli	kayıtlı	iş	yaratımının	artı-
rılmasına	yardımcı	olacaktır.	Para	
politikası	koşulları	sıkı	kalmalı	ve	
enflasyon	kesin	olarak	düşene	
kadar	mali	ihtiyatlılık	gereklidir’	
diyor.	HSBC;	‘Türkiye’ye	ilişkin	
yatırımcı	duyarlılığı	geçtiği-
miz	birkaç	yıl	öncesine	kıyasla	
daha	olumlu.	Politika	yapıcıların	
ekonomiyi	daha	sürdürülebilir	
patikaya	döndürmeyi	başardı-
ğı	konusunda	uzlaşı	var.	2024	
sonu	enflasyon	tahmini	yüzde	
48’	diyor.	Bank	of	America;	‘Sıkı	
para	politikası	ve	yeni	ekonomik	
program	yerli	ve	yabancı	yatırım-
cılar	için	daha	olumlu	bir	hava	
yarattı.	Banka	değerlendirmesin-
de	TL’de	kalabalık	pozisyonlanma	
ve	enflasyonun	en	büyük	endişe	
kaynağı.	Yılsonu	Dolar/TL	tahmini	
38’	diyor.	Bu	kuruluşların	değer-
lendirmelerinin	öncesinde	S&P,	
11	yılın	ardından	kredi	notumuzu	
bir	kademe	artırarak,	B’den	B+’ya	
yükseltti.	Moody’s,	Ocak	ayında	
Türkiye’nin	notunu	B3	olarak	teyit	
ederken,	görünümünü	dura-
ğandan	pozitife	çekmişti.	Fitch	
Ratings	de	Mart	ayında	Türki-
ye’nin	kredi	notunu	B’den	B+’ya,	
not	görünümünü	‘durağan’dan	
‘pozitif’e	yükseltti.	Yatırım	Yapı-
labilir	seviye	için	ise	S&P	ve	Fitch	
için	4,	Moody’s	için	6	not	artırımı	
gerekli.	S&P	Global,	önümüzdeki	
iki	yıl	içinde	portföy	girişlerinin	
artmasını,	cari	açığın	daralması-
nı,	enflasyon	ve	dolarizasyonun	
azalmasını	öngörüyor.	Enflas-
yonla	mücadele	politikalarının	
tersine	çevrilmesi	durumunda,	
Türkiye’nin	finansal	istikrarı	ve	
kamu	maliyesi	üzerindeki	baskı-

ların	artacağı	uyarısı	da	yapılıyor.	
Güzel	bir	haber	olarak;	tüm	bu	
değerlendirmelerin	sonucun-
da	CDS	risk	primimiz	aşamalı	
olarak	düşmeye	devam	ediyor.	
Geçen	yılın	Ocak	ayından	bu	yana	
566’lardan	260’lara	gerilemesi	
çok	önemlidir.	Bu,	borçlanma-
mızın	maliyeti	açısından	çok	
değerli.	Düşüşlerin	devamının	
gelmesinin,	uygulanan	politikala-
rın	devamına	ve	atılacak	yeni,	re-
formist	adımlara	bağlı	olduğunu	
biliyoruz.	Dileriz,	bu	yönde	devam	
edilir”	ifadesini	kullandı.

Uzun	zamandır	beklenen	
tasarruf	tedbirlerinin	açıklandı-
ğını	hatırlatan	Yorgancılar,	“Atılan	
her	adım	çok	kıymetli	olmakla	
birlikte,	israfı	önleyecek,	tasar-
rufu	sağlayacak	daha	büyük	
hamlelere	ihtiyaç	olduğu	konu-
sunda	herkes	hemfikir.	Özellikle	
de	kayıt	dışı	ile	ilgili	atılacak	
adımlar	da	önemli.	Kamuoyuna	
yansıdığı	kadarıyla,	yeni	vergilere	
de	çalışılıyor.	Asgari	Kurumlar	
Vergisi	bunlardan	sadece	biridir.	
Diğer	yandan	2022	tarihinde	
ticari	bankalardan	nakdi,	gay-
rinakdi	kullanılmış	ve	yeni	kredi	
kullanım	talebi	500	milyon	TL’yi	
aşan	şirketlere	kredi	derecelen-
dirme	notu	alma	zorunluluğu	
getirilmişti.	Günümüz	şartlarında	
ve	bu	kur	seviyesinde	bu	tutar	1	
milyar	TL’nin	üzerine	çıkarılma-
lıdır.	Bankalar	tarafından	da	bu	
notun	çok	dikkate	alınmadığının	
da	altını	çizmek	isterim”	dedi.

100 Büyük Firma
Yorgancılar,	EBSO’nun	Üre-

timden	Satışlarına	Göre	100	
Büyük	Firma	listesini	açıkladı-
ğını	hatırlatarak	listede	yer	alan	
firmaları	tebrik	etti	ve	başarıla-
rının	devamını	diledi.	Firmaların	
performansına	ilişkin	değerlen-
dirmelerde	bulunan	Yorgancılar,	
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“Üretimden	satışlarına	göre	100	
büyük	firmamızın	analizine	kısaca	
baktığımızda;	cari	olarak	olumlu	
bir	görünüm	olsa	da	enflasyon-
dan	arındırılmış	verilerde	gerçek	
tablo	ortaya	çıkıyor.	Bir	önceki	yıla	
göre	100	Büyük	Firma’nın	Üre-
timden	Satışları	yüzde	31,5;	net	
satışları	yüzde	26,6	arttı.	Ancak,	
enflasyondan	arındırılan	gerçek	
tabloda,	oranlarda	artış	değil	aza-
lış	olduğu	görülecektir.	Yine	de,	
küresel	ekonomide	büyümenin	sı-
nırlı	gerçekleştiği,	küresel	ticaret	
hacminin	daraldığı	bir	yılda,	100	
büyük	firmanın	üretim	ve	ihracat	
performansının	ülke	ortalama-
sının	üzerinde	gerçekleşmesi	
firmalarımızın	başarısıdır”	diye	
konuştu.

Enflasyon 
düzeltmesi etkisi
Enflasyon	düzeltmesinin,	

parasal	olmayan	kalemler	için	
uygulandığını	ve	işletmenin	
gerçek	mali	durumunu	ortaya	
koyduğunu	belirten	Yorgancılar,	
“Firmalarımızın	enflasyon	düzelt-
mesi	sonrası	kaynak	yapısı	ciddi	
oranda	değişmiştir.	Uygulama	
aşamasında	gördük	ki,	taraflar	
yeterince	konuya	vakıf	olamamış	
ve	sanayicilerimizin	aleyhine	bir	
vergi	yükü	ortaya	çıkmıştır.	Çünkü,	
yeterli	özkaynağa	sahip	olmayan,	
aktiflerini	borçlanarak	finanse	
eden	firmalarımız	açısından	bir	
vergi	yükü	söz	konusu	olacaktır.	O	
nedenle,	bu	uygulama	neticesin-
de	ortaya	çıkan	kar	ve	zararın	31	
Aralık	2023	sonundaki	uygulama	
gibi	matrahla	ilişkilendirilmemesi	
yönünde	gerekli	girişimleri	yaptık”	
ifadesini	kullandı.

Devreden KDV konusu
Sanayicilerin	uzun	bir	süre-

dir	çözüm	bekleyen	konularının	
başında	devreden	KDV	yükünün	
geldiğini	dile	getiren	Yorgancılar,	

“100	Büyük	Firmanın	KDV	alacak	
miktarı	bir	önceki	yıla	göre;	yüzde	
97	oranında	artarak	7,5	milyar	
TL’ye	ulaşmıştır.	Firmalar,	bir	
yandan	finansman	temini	soru-
nu	yaşarken,	işletme	faaliyetleri	
için	sermayeye	ihtiyaç	duyarken,	
diğer	yandan	devreden	KDV’sini	
alamamanın	sıkıntısını	yaşamaya	
devam	etmektedir.	Bu	neden-
le	KDV	alacağı	olan	firmalara	
alacak	tutarı	oranında	kredinin	
kamu	bankalarınca	faizsiz	olarak	
verilmesi	ve	anapara	geri	ödeme-
sinin	de	KDV	iadeleri	ile	yapılma-
sı	uygun	olacaktır.	100	Büyük	
Firmamızın	kambiyo	hesabındaki	
artan	zararında;	döviz	bulun-
durmaya	ilişkin	getirilen	kısıtlar,	
Doların	TL	karşısında	yüzde	43	
oranında	değerlenmesi,	ihracatçı	
firmalarımızın	rekabet	gücünü	
azaltan	düşük	değerli	kur	yak-
laşımı	ile	artan	döviz	pozisyonu	
açığı	bulunması	sayılabilir.	Bu	da	
şirketlerin	bilanço	ve	nakit	akışını	
olumsuz	etkiliyor”	dedi.

Yorgancılar,	konuşmasının	
sonunda	Meclis	Üyelerinin	kurban	
bayramını	tebrik	etti.

Yorgancılar, 
konuları değerlendirdi
EBSO	Meclis	Üyesi	sanayici-

lerin	gündeme	getirdiği	konuları	
da	değerlendiren	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar,	Işın	
Yılmaz’ın	dile	getirdiği,	sokak	
hayvanlarıyla	ilgili	gündemde	olan	
uygulama	önerisiyle	ilgili	olarak	
“Benim	de	üç	tane	köpeğim	var.	
Her	canlı	değerli	ve	önemli.	Sokak	
hayvanlarını	sadece	kısırlaştır-
mak	ve	tekrar	sokağa	terk	etmek	
çözüm	değil.	Sevimli	dostlarımızın	
bakım	merkezlerinde	yaşamlarını	
devam	ettirebilmelerini	sağlama-
mız	gerekiyor”	dedi.

Yorgancılar,	Aydın	Elçiboğa’nın	
gündeme	getirdiği	konuyla	ilgili	

olarak,	reeskont	kredilerinde	fir-
maların	net	ihracatçı	konumunda	
olmaları	gerektiğini,	yüksek	CDS	
risk	primleri	söz	konusuyken	
finansmana	uygun	koşullarda	
erişimin	zorlaştığını	söyledi.

Yorgancılar,	Nedim	Kalpak-
lıoğlu’nun	gündeme	getirdiği	
konuyla	ilgili	olarak,	Migros	
CEO’su	Özgür	Tort’un	Temmuz	
ayında	İzQ	İnovasyon	Merkezi’nde	
gençlere	tecrübelerini	aktaracağı	
bir	toplantı	gerçekleştireceğini	
belirterek	zincir	perakende	ma-
ğazaları	ilgili	konuların	kendisine	
sorulabileceğini	ifade	etti.

Taner	Telcioğlu’nun	gündeme	
getirdiği	konuyu	SGK	İl	Müdürüyle	
görüşeceğini	dile	getiren	Yorgan-
cılar,	Nejat	Özduran’ın	gündeme	
getirdiği	zeytinyağındaki	ihracat	
kısıtlamasına	ilişkin	çalışmakta	
olduklarını	söyledi.

Mustafa	Karabağlı’nın	günde-
me	getirdiği	yapay	zeka	konu-
suna	ilişkin	olarak	Yorgancılar,	
sisteme	yüklenen	verinin	doğru-
luğunun	hayati	önem	taşıdığını	
ifade	etti.

İZFAŞ	tarafından	düzenlenen	
Olivtech	Zeytin	ve	Zeytinyağı	
Fuarının	zamanlamasıyla	ilgili	
konunun	farkında	olduklarını	be-
lirten	Yorgancılar,	konuyu	İZFAŞ	
Yönetim	Kuruluna	taşıyacağını	
belirtti.

Yorgancılar,	Cem	İnam’ın	
gündeme	getirdiği	konuya	ilişkin	
olarak	ise	komitelerden	gelen	ka-
rarlarla	ilgili	Yönetim	Kurulu’nun	
gereken	girişimlerde	bulundu-
ğunu,	Cumhurbaşkanlığından	
ilgili	Bakanlıklara	ve	TOBB’a	kadar	
konuların	takibini	yaptıkların,	an-
cak	aynı	konuda	farklı	Odalardan	
da	benzer	başvurular	yapılmışsa	
ortak	talep	olarak	değerlendiril-
diğini	ve	bu	durumlarda	konunun	
çözümünün	zaman	alabildiğini	
söyledi.
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SANAYİCİNİN GÜNDEMİ ÜRETİM

AydınAydın
ElçiboğaElçiboğa

NedimNedim
AnbarAnbar

TanerTaner
TelcioğluTelcioğlu

NejatNejat
ÖzduranÖzduran

Aydın Elçiboğa
Turşu üreticilerine destek
EBSO	Meclis	Üyesi	Aydın	Elçiboğa,	tarım	ve	tarıma	dayalı	sanayi	
sektörleri	hakkında	bilgi	verdi	ve	Türkiye’nin	dünyanın	en	büyük	
turşu	ihracatçısı	olduğunu	belirterek	sektörün	desteklenmesi	
adına	Yönetim	Kurulu’nun	desteğini	talep	etti.

Nedim Anbar
EBSO Çevre Ödülleri
EBSO	Meclis	Üyesi	Nedim	Anbar,	Et	ve	Balık	Ürünleri	
Sanayi	Meslek	Komitesi	olarak	hayvansal	ürün	fiyatlarının	
düşürülmesine	yönelik	önerilerini	Meclis	Üyeleri	ile	paylaştı.	
Anbar,	EBSO	Çevre	Ödülleri	ve	5	Haziran’da	yapılan	ödül	töreni	ile	
Çevre	Çalışma	Grubu	faaliyetleri	hakkında	da	bilgi	aktarımında	
bulundu.

Taner Telcioğlu
Demir-çelik sektörü
EBSO	Meclis	Üyesi	Taner	Telcioğlu,	Çevre,	Şehircilik	ve	İklim	
Değişikliği	Bakanlığı’nın	denize	girme	amaçlı	iskelelerle	ilgili	
yönetmeliğine	ilişkin	konuları	aktardı	ve	demir-çelik	sektöründe	
yaşanan	kaynakçı	açığına	ilişkin	güncel	durumu	Meclis	Üyeleri	
ile	paylaştı.

Nejat Özduran
Zeytinyağında ihracat yasağı
EBSO	Meclis	Üyesi	Nejat	Özduran,	zeytinyağı	sektöründeki	
ihracat	yasağı	konusuna	ilişkin	bilgi	verdi	ve	dış	pazarda	talep	
olduğunu,	mevcut	üretimin	ise	iç	pazarın	talebinin	çok	üzerinde	
olduğu	için	stoklarda	büyük	miktarda	zeytinyağı	kaldığını	ifade	
etti.
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YıldırayYıldıray
YalınızYalınız

MustafaMustafa
KarabağlıKarabağlı

NedimNedim
KalpaklıoğluKalpaklıoğlu

MuratMurat
KurtalanKurtalan

Yıldıray Yalınız
EESTEC Komitesi
EBSO	Meclis	Üyesi	Yıldıray	Yalınız,	üyelerini	Dokuz	Eylül	
Üniversitesi	bünyesindeki	elektrik-elektronik	mühendisliği	
öğrencilerinin	oluşturduğu	EESTEC	Komitesinin	çalışmaları	
hakkında	Meclis	Üyelerine	bilgi	aktarımında	bulundu.

Mustafa Karabağlı
Yapay zeka
EBSO	Meclis	Üyesi	Mustafa	Karabağlı,	son	dönemde	hem	
kurumsal	hem	de	bireysel	kullanımı	yaygınlaşan	yapay	zekanın	
kapsamı	ve	mahiyeti	konusunda	bir	sunum	yaparak	Meclis	
Üyelerini	bilgilendirdi.

Nedim Kalpaklıoğlu
Gıda sektörü konuları
EBSO	Meclis	Üyesi	Nedim	Kalpaklıoğlu,	tarım	ve	gıda	
ihracatçılarının	konularını	değerlendirdi	ve	Olivtech	Zeytin	ve	
Zeytinyağı	Fuarının	zamanlamasının	doğru	olmadığını	belirterek	
fuar	takviminin	revize	edilmesi	gerektiğini	ifade	etti.

Murat Kurtalan
Gri pasaport
EBSO	Meclis	Üyesi	Murat	Kurtalan,	yeşil	pasaport	ile	ilgili	
mevcut	şartlara	ilişkin	değerlendirmelerde	bulundu	ve	iş	
amacıyla	yurtdışına	çıkacak	iş	insanlarına	geçici	olarak	görev	
pasaportu	verilebileceğine	yönelik	önerisini	paylaştı.
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CemCem
İnamİnam

ÖzkanÖzkan
MucukMucuk

IşınIşın
YılmazYılmaz

HakkıHakkı
AttaroğluAttaroğlu

Cem İnam
Komite kararları
EBSO	Meclis	Üyesi	Cem	İnam,	komitelerde	alınan	ve	Yönetim	
Kuruluna	iletilen	karalarda	pek	çok	komitede	ortak	olan	
konuların	buluyor	olabileceğini	belirterek	bunların,	mümkünse	
dijital	ortamda	paylaşılmasının	doğru	olacağını	ifade	etti.

Özkan Mucuk
Enerji ve Tesisatı Sanayi Meslek Komitesi
EBSO	Meclis	Üyesi	Özkan	Mucuk,	Enerji	ve	Tesisatı	Sanayi	
Meslek	Komitesinin	çalışmaları	hakkında	bilgi	aktarımında	
bulundu	ve	Wenerji	Fuarı	hakkında	Meclis	Üyelerine	bilgi	
vererek	desteklerinden	ötürü	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar’a	teşekkür	etti.

Işın Yılmaz
Sokak hayvanları
EBSO	Meclis	Üyesi	Işın	Yılmaz,	son	dönemde	gündeme	
gelen,	sahiplenilmeyen	sokak	hayvanlarının	öldürülmesiyle	
ilgili	önerinin	insanlığa	ve	vicdana	sığmadığını	belirterek	
düzenlemeye	tepki	verilmesi	gerektiğini	söyledi.

Hakkı Attaroğlu
EBSO Hizmet Binaları
EBSO	Binalarını	İzleme	ve	Bilgilendirme	Meclis	İhtisas	Komis-
yonu	Başkanı	Hakkı	Attaroğlu,	EBSO	Business	Center’ın	temel	
inşaatında	yaşanan	aksama	nedeniyle	temelin	bitirilmesinin	bir	
aylık	gecikmeye	sebep	olacağını	söyledi.	Attaroğlu,	İAOSB’deki	
hizmet	binası	inşaatında	çelik	konstrüksiyon	imalatının	yüzde	
95’inin	tamamlandığını,	şantiye	mahallinde	yaptıkları	inceleme-
de	işlerin	yolunda	gittiğini	gördüklerini,	saha	peyzaj	planı	konu-
sunun	İAOSB	Bölge	Müdürlüğü	tarafından	gündeme	alındığını	ve	
Müteahhit	Temsilcisi	Meltem	Ergin’in	iş	bitimi	için	30	Ağustos	
tarihini	telaffuz	ettiğini	söyledi.	
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Bağcı: “Yerli 
markalarımız, 
üretimlerini yurtdışına 
kaydırıyor”
15’inci	Grup	Giyim	

Eşyası	Sanayi	Meslek	
Komitesi	Başkanı	Çağlar	
Bağcı,	Meclis	toplantısında	
yaptığı	sunumda	sektörü	ve	
komitesine	ilişkin	şu	bilgileri	
verdi:

“Şubat	2024	verilerine	
göre	hazır	giyim	ve	tekstil	
sektöründe	yaklaşık	1	
milyon	kişi	istihdam	
ediliyor.	Bu	rakam	
toplam	imalat	sanayinde	
istihdam	edilenlerin	yüzde	
25’ini	oluşturmaktadır.	
Perakende	sektörünü	de	
düşündüğümüzde	toplam	2	
milyon	kişi	istihdam	eden,	
Türkiye’nin	en	büyük	istihdam	
deposu	sektörüyüz.	Türkiye	
dünya	hazır	giyiminin	önde	
gelen	üreticilerinden	biri	
durumundadır,	yüzde	3,5	
pay	ile	dünyanın	7’nci	büyük	
hazır	giyim	ve	konfeksiyon	
ihracatçısıyız.	Yüzde	12’lik	
pay	ile	de	Avrupa	Birliği’nin	
3’üncü	büyük	ihracatçısıyız.	
Şunu	da	açıkça	belirmeliyim	
ki,	ihracatın	ithalatı	karşılama	
oranı	ve	kilogram	başına	
yapılan	ihracat	verilerine	
bakıldığında	da	yine	
sektörümüz	net	ihracatçı	
konumuyla	Türkiye’deki	lider	
sektördür.	Türkiye’de	üretilen	
toplam	gelinliklerin	yüzde	
70’i	İzmir’de	üretiliyor,	ayrıca	

Türkiye’nin	en	büyük	gelinlik,	
damatlık	ve	abiye	giyim	fuarı	
olan	IF	Wedding,	bu	konuda	
dünyanın	önemli	buluşma	
noktalarından	biri	haline	
geldi.	Ancak	son	yılda	hazır	
giyim	ihracatımız,	üzülerek	
söylüyorum	ki,	geçen	
yıla	göre	yüzde	10	değer	
kaybetmiş	durumda.	Yılın	ilk	
4	ayında	ise	geçen	yıla	göre	
yüzde	14	azalarak	5,8	milyar	
dolar	seviyesinde	gerçekleşti.	
2022	yılına	göre	Avrupa	
ihracatımız	yüzde	15	değer	
kaybetti.	Ege	Bölgesi	özelinde	
ise	hazır	giyim	ihracatında	
geçen	seneden	bu	yana	
yüzde	17,	ilk	4	aydaysa	yüzde	
4,5	kayıp	var.	İlk	çeyrekte	
hazır	giyim	ithalatında	ise	
yüzde	21,7	artış	var.	Kapasite	
kullanım	oranı	Şubat	
2024	itibariyle	yüzde	75’e	
geriledi	ki	bu,	bizim	alışkın	
olduğumuz	bir	veri	değildir.	
Genel	olarak	yüzde	90’ların	
üzerinde	kapasite	kullanım	
oranlarıyla	çalışıyoruz.	Hazır	

giyim	ve	tekstilde	geçen	yıl	
yaklaşık	200	bin	istihdam	
kaybı	yaşandı,	burada	
depremin	de	etkisi	olduğunu	
belirtmem	gerekiyor.	
İthalat	artışının	en	büyük	
nedeni,	yerli	markalarımızın	
maliyet	baskıları	yüzünden	
üretimlerini	Kuzey	Afrika’ya	
kaydırmaları.	Süveyş	Kanalı	
krizi	nedeniyle	Uzak	Doğu	
siparişlerinin	Türkiye’ye	
dönmesi,	ihracatımızda	
muhtemel	yaşanacak	
olağanüstü	düşüşü	
engelleyen	önemli	bir	
faktör	oldu.	Son	bir	yılda	TL	
bazında	maliyetler	arttı	ama	
kur	aynı	şekilde	artmadı.	
Enflasyonun	yüksek	olmasını	
elbette	arzu	etmiyoruz	ama	
enflasyon	varsa	döviz	kuru	
da	aynı	oranda	artmalıdır.	
Diğer	bir	konu	da	üretim	
maliyetlerimizin	artmış	
olmasıdır.	Hazır	giyim	
sektörü	daha	önce	de	çeşitli	
badireler	yaşadı	ve	hepsinden	
güçlenerek	çıkmayı	başardı,	
bu	dönemi	de	bir	şekilde	
atlatacağımızdan	hiç	şüphem	
yok.”

Temel: “Teknik olarak 
Avrupa’dan daha iyi 
asansör üretiyoruz”
39’uncu	Grup	Asansör,	

Kaldırma	ve	Taşıma	
Ekipmanları	Sanayi	Meslek	
Komitesi	Üyesi	Cüneyd	
Temel,	Meclis	toplantısında	
yaptığı	sunumda	sektörü	ve	

MECLİS

ÇağlarÇağlar
BağcıBağcı

Giyim Eşyası Sanayi Meslek Komitesi ve 
Asansör, Kaldırma ve Taşıma Ekipmanları 

Sanayi Meslek Komitesinin sunumları
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komitesine	ilişkin	şu	bilgileri	
verdi:

“Asansör	sektörü,	
havacılık	ve	otomotiv	
sektörüyle	birlikte	dünyadaki	
en	güvenli	sektörler	arasında	
yer	alıyor	ve	kendine	özgü	
teknik	mevzuatı	var.	Bugün	
ülkemizde	yapılan	asansörler,	
teknik	yeterlilik	olarak	
Avrupa	Birliği’nde	yapılan	
asansörlerle	aynı	özelliklere	
sahip.	Türk	asansör	sektörü	
dünya	ticaretinde	önemli	bir	
yere	sahip	ve	bugün	asansör	
yapımında	dışa	bağımlılık	
oranı	hemen	hemen	yok	
seviyesinde.	Kapasite	
kullanımı	yüzde	80’ler	
civarında	ve	495	milyon	
dolar	ihracat,	245	milyon	
dolar	da	ithalat	ile	dış	ticaret	
fazlası	veriyor.	EİB	verilerine	
kayıtlı	3305	firmayla	80	bin	
kişiye	doğrudan	istihdam	
yaratıyor.	Ülkemizde	975	
bin	asansör	var	ve	bu	sayı	
her	yıl	piyasaya	yeni	arz	
edilen	35	bin	yeni	asansörle	
artmakta.	Asansörleri	A	tipi	
muayene	kuruluşları,	TÜRKAK	
tarafından	denetlenen	
bağımsız	denetleme	
kuruluşları	denetliyor.	
Burada	bina	sorumlusuna	
çok	büyük	görevler	düşüyor.	

Bina	sorumlusu,	ayda	
bir	kez	asansör	bakımını,	
yılda	bir	kez	de	periyodik	
muayenesini	yaptırmakla	
sorumludur.	Haksız	
rekabet,	sektörümüzün	
başlıca	sorunlarından	
biridir.	Asansör	sektörü,	
Emlak	Konut	tarafından	
kurulan	Emlak	Konut	
Asansör	firmasıyla	rekabet	
halinde.	Şartnameyi	
hazırlayanın,	işi	verenin	ve	
işi	kontrol	edenin	aynı	kişi	
olması	durumu	söz	konusu.	
Ülkemizde	devlet	eliyle	
asansör	arzının	en	çok	TOKİ	
ve	Emlak	Konut	tarafından	
yapıldığı	düşünülürse,	
asansör	sektörü	aslında	
rekabet	konusunda	çok	zor	
durumda.	Fiyat	odaklılık	
bir	diğer	konumuz.	Aranan	
eleman	eksikliğimiz	var.	
Çınarlı	Meslek	Lisemizde	
asansör	bölümü	var	ve	ne	
yazık	ki	her	türlü	burs	ve	iş	
bulma	garantisine	rağmen	
bu	bölümün	sayısı	10	kişinin	
altına	düşmüş	durumda.”

Asansör,	Kaldırma	ve	
Taşıma	Ekipmanları	Sanayi	

Meslek	Komite	Başkanı	
Alparslan	Kurtmen	ise	şu	
bilgileri	verdi:

“Vinç	sistemleri	sektörü	
hakkında	sizlere	bilgi	vermek	
istiyorum.	Ülkemizde	üretim	
yapan	250’nin	üzerinde	
firma	var.	Almanya’yla	
karşılaştırdığımız	zaman,	
orada	10	tane	firma	var	
ancak	bunlardan	biri	bile	
bizim	250	firmamızdan	
daha	fazla	üretim	yapıyor.	
Sektörümüzde	hızlı	gelişme	
kaydedilemiyor.	Kalifiye	
eleman	eksikliği	hepimizde	
var	ve	mesleki	eğitimin	
önemini	hepimiz	her	fırsatta	
dile	getiriyoruz.”

MECLİS
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Geçmiş	Dönem	Meclis	
Başkanı	Kemal	Çolakoğlu,	

EBSO	Meclisi’nin	Mayıs	ayı	
toplantısına	katılarak	bir	
konuşma	gerçekleştirdi.	
Konuşmasında	değerli	
tecrübelerinden	hareketle	
EBSO’daki	çalışmalarına	ve	
hizmetlerine	ilişkin	anılarını	
aktaran	ve	İzmir’e	dair	
görüşlerini	paylaşan	Çolakoğlu,	
şunları	söyledi:

“Benim	için	mukaddes	bir	
kubbe	olan	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası’nın	Meclisinde	bulunmak,	
siz	içinden	çıkma	onuruna	sahip	
olduğum	değerli	Meclis	üyesi	
arkadaşlarıma	hitap	edebilmek	
çok	gurur	verici	bir	hadise.	EBSO	
benim	için	ikinci	bir	üniversite	
ve	ikinci	bir	ailedir.	25	yıl	bu	
Odada	hizmet	etmek	şerefine	
ulaştım.	Size	anlatabileceğim	
en	iyi	şey	başımdan	geçenler,	
yaşanmışlıklar	ve	kendi	
tecrübelerimdir.	30’lu	
yaşlarımdayken,	1980’lerin	
ortasında	kurmuş	olduğumuz	tel	
ve	çivi	fabrikası	ile	Demir-Çelik	
Meslek	Komitesine	seçildim.	O	
günkü	büyüklerimiz	lütfettiler	ve	
beni	Meslek	Komitesi	Başkanı	
yaptılar.	O	Meslek	Komitesinin	
Meclis	üyeleri,	çok	değerli	
ağabeyim	ve	Yönetim	Kurulu	
Başkanımızın	babası	rahmetli	
İsmet	Yorgancılar	ve	dönemin	
en	gençlerinden	olan	Mehmet	
Soyer’di.	Daha	sonra	komiteye	
bir	tel	fabrikasının	sahibi	olması	
nedeniyle	Türk	futbolunun	
mümtaz	isimlerinden	rahmetli	

Adnan	Süvari	de	girdi.	Dolayısıyla	
çok	renkli	ve	güzel	bir	dört	sene	
geçirdim.	Devam	eden	süreçte	
Ersin	Faralyalı’nın	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	olduğu	dönemde	
Meclise	girdim.	Mehmet	Soyer	
ve	Ahmet	Piriştina	ile	Şinasi	
Ertan’dan	randevu	aldık,	‘Biz	
Odada	yükselmek	istiyoruz,	
nereden	başlayalım?’	dedik	ve	
Şinasi	Ağabey	‘Kayıtsız	şartsız	
Bütçe	Komisyonuna	gireceksiniz’	
dedi.	Ve	biz	Ahmet	Piriştina	ile	
beraber	Bütçe	Komisyonuna	
seçildik.	Komisyonda	Nurtekin	
Yazgan,	Hüsamettin	Günkut		
ve	Necdet	İtmeç	gibi	büyük	
değerlerimiz	vardı.	Başkan	

vekilinin	biz	gençlerden	biri	
olmasını	uygun	gördüler	ve	
ben	oldum.	Toplantılarda	bütçe	
raporunu	kendim	okumaya	
başladım,	ancak	tenkitlerim	
biraz	sertti.	Bunun	üzerine	
Nurtekin	Yazgan	beni	yanına	
çağırdı	ve	‘Oğlum	bak,	bir	gün	
bu	koltuklara	sen	geleceksin,	
o	gün	Bütçe	Komisyonu	
Başkan	Vekilinden	ne	duymak	
istiyorsan,	ne	üslup	istiyorsan	
o	üslup	içinde	kal’	dedi.	Ben	
EBSO’da	ilk	dersimi	böylece	
aldım	ve	sonra	da	buna	çok	
dikkat	ettim.	Ersin	Faralyalı’nın	
ardından	Uğur	Yüce	geldi	ve	
beni	Yönetim	Kurulu	Muhasip	

Geçmiş Dönem Meclis Başkanı Kemal Çolakoğlu:

“En çok sanayicinin sözü dinlenmeli, 
en çok sanayiciye destek verilmelidir”
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Üyesi	yaptılar	ki	bu	da	demirden	
gömlek	giymek	demektir.	Odanın	
kasası	boş	durumdaydı.	Büyük	
çaplı	üyelerimizden	aidatlara	
mahsuben	tahsilat	yaparak	
maaş	ödeyebiliyorduk.	Ancak	
her	şeye	rağmen	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası’nın	onurundan	
hiçbir	zaman	en	küçük	bir	
fedakarlık	yapmadan	bu	
işlemleri	tamamlamak	başarısını	
gösterdik.	Bizim	dönemimizde	
hiçbir	isim,	iki	yıldan	fazla	görev	
yapmadı	ki	bu	da	ilginçtir.	Ben	
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası’nın	
Meclis	Başkanı	oldum,	amacım	
koltuğa	kuvvet	vermekti	ama	
biz	o	koltuktan	müthiş	bir	
kuvvet	aldık.	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası’nın	Vakıf	Başkanı	oldum,	
İzmir	Atatürk	Organize	Sanayi	
Bölgesi’nin	Mütevelli	Heyet	
Başkanı	oldum,	ardından	ilk	
defa	TOBB	delegesi	seçildim	ve	
Oda	tarafından	Sanayi	Odaları	
Konsey	üyesi	de	yapıldım.	
Türkiye’de	sanayiciler	olarak	
bizim	birinci	maddemiz,	mutlaka	
siyasi	istikrar	olmalıdır,	bunda	
hiç	şüphe	yok.	Siyasi	istikrar	
olmadan	ekonomik	istikrar	
olmuyor.	Enflasyonu	düşürmenin	
üretimden	başka	çaresi	var	mı?	
Arkadaşlar,	anahtar	sizsiniz,	
anahtar	biziz.	Siz	sanayici	
arkadaşlarımın	göz	pınarındaki	
bir	damla	yaş	sevinçtense,	
bu	ülke	kahkahaya	gark	olur;	
üzüntüdense	bu	ülke	kahra	
gider.	En	çok	sanayicinin	sözü	
dinlenmeli,	en	çok	sanayiciye	
destek	verilmelidir.	Bunu	her	
yerde	açıklıkla	söylemeliyiz.	
Ama	tabi	günün	koşullarında	
söylemeliyiz.	Yani	ucuz	
kahramanlık	peşinde	değiliz	
ama	günün	gerçeklerini	dile	
getirmeliyiz.	Ben	bu	konuda	en	
başarılı	Oda	olarak	yine	kendi	
Odam	olan	Ege	Bölgesi	Sanayi	

Odası’nı	ve	Ender	Yorgancılar	
Başkanımı	buluyorum.	Teşekkür	
ediyoruz	Başkanım.	Ben	Ege	
Bölgesi	Sanayi	Odası’nın	ve	
onun	üyelerinin	verdiği	güçle	
toplumda	görevler	aldım	ve	
başarılı	oldum.	Bu	Meclis	
koltuğundan	gücümü	alarak	
Petkim’e	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	yapıldım.	Şinasi	Ertan	
ve	Selçuk	Yaşar	ile	Ege	Sanayici	
ve	İş	İnsanları	Derneği’nin	16	
kurucusundan	biri	oldum.	Ege	
Genç	İş	İnsanları	Derneği’nde	
sekiz	sene	Danışma	Kurulu	
Başkanlığı	yaptım.	Her	kurumda	
görevi	isteyerek	bıraktım	ama	
bir	tek	EGİAD’da	çok	zorlandım,	
çünkü	gençler	harikaydı.	İzmir	

Kalkınma	Ajansı’nda	da	altı	sene	
Kalkınma	Kurulu	Başkanlığı	
yaptım.	28	yıldır	da	Meksika’nın	
Fahri	Konsolosluğunu	
yapıyorum.	Bunların	tümü	için	
gerekli	gücü,	sizin	içinizden	
çıkmış	bir	arkadaşınız	olarak	
bu	kurum	verdi.	Bugün	sizleri	
Türkiye’nin	ekonomisini,	yargı	
sisteminin	değiştirilmesini,	
devreye	alınan	milli	eğitimle	ilgili	
yeni	müfredatı	çok	yakından	
incelemeye	davet	ediyorum.	Hep	
beraber	buralardaki	eksikleri,	
yanlışları	düzeltmeliyiz,	size	
sonsuz	güveniyorum.	Bana	bu	
sözü	verdiği	için	Sayın	Başkana,	
dinlediğiniz	için	de	sizlere	
şükranlarımı	sunuyorum.”
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Son	yıllarda	adından	sıklık-
la	söz	ettiren	şeker	otu	bitkisi	
çok	yıllık,	yarı	çalımsı,	yapraklan	
2-8	santimetre	uzunluğunda,	
uzunluğu	1	metre	veya	üzerinde	
olabilen	bir	bitkidir.	Latince	adı	
‘Stevia	rebaudiana’	olan	bitki-
nin	yapraklarından	elde	edilen	
ekstrenin	tatlılığı,	pancar	şekeri	
ile	kıyaslandığında	250-300	kat	
daha	fazladır.

Anavatanı	Paraguay	ve	Gü-
ney-Batı	Brezilya	olan	bitkinin	
birçok	ülkede	tarımı	yapılmak-
tadır.

Türkiye’de	toplam	şeker	otu	
üretim	alanı	ise	2000-3000	de-
kar	olduğu	tahmin	edilmektedir.

Tıbbı olarak kullanımı
Şeker	otu	uzun	yıllardır	çe-

şitli	ülkelerde	şeker	hastalarının	
kullandığı	yapay	tatlandırıcılara	
alternatif	olarak	kullanılan	en	
iyi	doğal	kaynaktır.	Günümüzde	
şeker	hastalığı	(diyabet),	çağı-
mızın	hastalığı	haline	geldiği	için	
bu	tatlandırıcıların	kullanım	alanı	
çok	fazladır.

Şeker	otu	çok	güçlü	bir	doğal	
tatlandırıcı	olmakla	birlikte	sıfır	
kalorilidir	ve	kan	şekerini	artır-
mamaktadır.	Bu	nedenle	başta	
şeker	hastaları	olmak	üzere	diyet	
yapanlar	ve	sağlıklı	beslenmek	
isteyenler,	bu	bitkiden	üretilen	
ürünleri	kullanmaktadırlar.

Şeker	otu	yapraklarının	
tatlandırıcı	özelliği,	sakaroz-
dan	çok	daha	tatlı	olan	steviol	
glikozitlerden	(SG)	kaynaklan-

maktadır.	Bitkinin	
kuru	yaprakları	
şekerden	20-30	
kat,	sıvı	ekstresi	
ise	250-300	kat	
daha	tatlı	olup	
kalorisi	sıfırdır.

İhracat po-
tansiyeli var

Dünya’da	en	
fazla	şeker	otu	
üretimi	yapan	
ülkeler	Çin,	Pa-
raguay,	Brezilya,	
Hindistan	ve	Mısır’dır.	Dünya-
daki	üretimin	%80’den	fazlası	
Çin	tarafından	yapılmaktadır.	
Tüketimde	ise	ABD,	Japonya,	
Çin	ve	Fransa	başı	çekmektedir.	
Japonya	yılda	yaklaşık	3000	ton	
şeker	otu	tüketmekte,	ancak	
bunun	yaklaşık	üçte	birini	kendisi	
karşılayabilmektedir.	Yani	ihra-
cat	potansiyeli	olan	bir	bitkiden	
söz	ediyoruz.	ABD	2008,	AB	ise	
2011	yılından	itibaren	steviol	
glikozitlerin	tatlandırıcı	olarak	
kullanımına	izin	vermiştir.	İçerik-
te	E-960	olarak	kodlamıştır.	AB	
Gıda	Güvenliği	Komisyonu,	şeker	
otunda	bulunan	steviol	glikozitle-
rin	günlük	kabul	edilebilir	mikta-
rını	4	mg/kg	vücut	ağırlığı	olarak	
belirlemiştir.

Türkiye’de	ise	üreticilere	
yönelik	kitlesel	şeker	otu	fide	
üretimi,	ilk	kez	2012	yılında	
başlamıştır	ve	Tarım	ve	Orman	
Bakanlığı’nın	pozitif	bitkiler	
listesinde	yer	almaktadır.	Res-

mi	Gazetede	
30.06.2013	tari-
hinde	yayınlanan	
Türk	Gıda	Kodeksi	
Gıda	Katkı	Mad-
deleri	Yönetme-
liği’ne	göre	şeker	
otunda	bulunan	
steviol	glikozit-
lerin	tatlandırıcı	
olarak	kullanımına	
izin	verildi.

Yetiştirilme 
şartları

Şeker	otu,	yarı	nemli	ve	
subtropikal	bölgelerin	bitkisidir.	
En	iyi	gelişmeyi	yıllık	sıcaklık	
ortalaması	31t,	yağışı	ise	1400	
mm	olan	alanlarda	göstermek-
tedir.	Gelişimi	boyunca	soğu-
ğa	hassastır.	Yetiştiriciliğinin	
yapılacağı	toprakların	drenajı	çok	
iyi	olmalıdır	ve	toprak	uzun	süre	
nemli	kalmamalıdır.	Çünkü	şeker	
otu	bitkisi,	su	göllenmesine	çok	
duyarlıdır.	Bu	nedenle	yüksek	kil	
içeriğine	sahip	ağır	bünyeli	top-
raklarda	yetiştiriciliği	önerilmez.	
Dikimi	sırasında	toprak	sıcaklığı	
en	an	18	derece	olmalıdır.	Uzun	
bahar	ve	yaz	günleri,	yaprak	ge-
lişmesi	için	idealdir.	Buna	karşın,	
kısa	gün	koşulları	ise	çiçeklen-
meyi	teşvik	etmektedir.	Ancak	
güneş	ışınlarının	aşırı	yoğun	
olması	durumunda,	yaz	aylarında	
kısmen	de	olsa	gölgeye	ihtiyaç	
duymaktadır.	Şeker	otu	hem	
tohumla	hem	de	doku	kültürü	ve	
çelikle	çoğaltılabilen	bir	bitkidir.

ŞEKER
OTU
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